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Nr. 18 6 maart 1984

Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 835

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 835

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 835

Verslagen
Indiening, blz. 835

Advies van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 836

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 836

Onderzoek naar de taalgroep, blz. 836

Dringende vragen (R.v.O. art. 663
Dringende vraag van de heer A. Denys tot
mevrouw R. Steyaert, Gemeenschapsmi-
nister  van gezin en welzijnszorg, over het
uitblijven van de voorschottenbetaling ten
behoeve van de erkende diensten voor ge-
zins- en bejaardenhulp, blz. 836
Dringende vraag van de heer J. Valkeniers
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister  van leefmilieu, waterbeleid en on-
derwijs, over de behandeling van de
Vlaams-Brabantse gemeenten door de
Brusselse Intercommunale Watermaat-
schappij, blz. 838

Vragen (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer A. Denys tot de heer G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve, Gemeenschapsminister van econo-
mie en werkgelegenheid, over de procedu-
re bij het opleggen van administratieve
formaliteiten aan KMO’s en zelfstandigen,
blz. 838
Vraag van de heer J. De Mol tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
de door de veltsmelterij Coverella te Leb-
beke veroorzaakte lawaai- en reukhinder,
blz. 839
Vraag van de heer D. Vervaet tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
alternatieve oplossingen inzake de breek-
werf te Pepingen, blz. 839
Vraag van de heer D. Vervaet tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
de bevoegdheidsverwarring en de beleids-
middelen inzake milieu-effect-rapporte-
ring, blz. 840
Vraag van de heer D. Vervaet tot de heer K.
Poma, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over de beveiliging van het veel-
luik Het Lam Gods,  blz. 841
Vraag van de heer E. Beysen tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van

Omslag 2

leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
de in uitzicht gestelde Paasvakantiesprei-
ding en de gevolgen daarvan voor het
BSD-leerlingenvervoer, blz. 8-11
Vraag van de heer C. De Clercq tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van eco-
nomie en werkgelegenheid, over de subsi-
diëring van restauratiewerken aan be-
schermde monumenten bestemd voor een
erkende eredienst, seminaries en pasto-
rieën, blz. 842

Ontwerp van decreet betreffende de keuze
van Brussel tot hoofdstad van de Vlaamse
Gemeenschap
- 220 (1982-1983) - Nrs. 1 tot 4

Voorstel van decreet van de heer V. An-
ciaux C.S. houdende instelling van een
hoofdstad van de Vlaamse Gemeenschap
- 179 (1982-1983) - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking, blz. 843

Sprekers : de heren A. De Beul, ver-
s!aggever, V. Anciaux,  L. De Greve,  J.
Van Elewyck, H. Weckx, Cr. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van econo-
mie en werkgelegenheid

Artikelsgewijze bespreking, blz. 848

Ontwerp van decreet houdende het statuut
van de logiesverstrekkende bedrijven
- 223 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking en verwijzing naar
commissie, blz. 849

Sprekers : de heren E. Desutter, ver-
slaggever, 0. Van den B roeck, G. Mar-
menout

Regeling van de werkzaamheden, blz. 854

Nr. 19 6 maart 1984
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 855

Jaarverslag
Indiening, blz. 855

Regeling van de werkzaamheden, blz. 855

Ontwerp van decreet houdende het statuut
van de logiesverstrekkende bedrijven
- 223 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
855

Sprekers : de heren L. Van den Bos-
sche, J. De Seranno, K. Poma, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van cul-
tuur, W. Seeuws, G. Verhaegen, E.
Beysen, G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-

-

minister van economie en werkge]c-
genheid, J. Van Elewyck

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer J. Gabriels tot dc
heer P. Akkermans, Gemeenschapsminis-
ter van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, over de aanleg van
de Noord-Zuidverbinding A-24, blz. 862

Sprekers : de heren J. Gabriels, T.
Kelchtermans, L. Vanvelthoven, Mi-
nister P. Akkermans

Motie voorgesteld door de heren G. Ver-
haegen, L. De Grève, J. Van Elewyck en P.
Van Grembergen betreffende een belan-
genconflict naar aanleiding van het bij de
Conseil de la Communauté française inge-
djend voorstel van decreet ,,portant orga-
nisation de la consultation populaire”,
CCF 104 (1982-1983) - Nr. 1
- 247 (1983-1984) - Nr. 1
Bespreking, blz. 865

Ontwerp van decreet betr#-Yende dc keuze
van Brussel tot hoofdstad van de Vlaamsc
Gemeenschap
- 220 (1982-1983) - Nrs. 1 tot 4
Iloofdelijke stemming, blz. 866

Spreker : Mevrouw M. Van Puym-
broeck

Motie voorgesteld door de heren G. Vcr-
haegen, L. De Grève, J. Van Elewyck en P.
Van Grembergen betreffende een belan-
genconflict naar aanleiding van het bij de
Conseil de la Communauté française inge-
diend voorstel van decreet ,,portant orga-
nisation de la consultation populaire”,
CCF 104 (1982-1983) - Nr. 1
- 247 (1983-1984) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 866

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer J. Gabriels tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsminis-
ter van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, over het aanleggen
van het tracé van de spoorlijn Genk-Maas-
mechelen/Maaseik op de gewestplannen,
blz. 866

Sprekers : de heer J. Gabriels, Minister
P. Akkermans

Interpellatie van de heer J. Gabriels tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
economie en werkgelegenheid, en de heer
P. Akkermans, Gemeenschapsminister
van ruimtelijke ordening, landinrichting
en natuurbehoud, over de wanordelijke
ontgrindingspolitiek en het gebrek aan
enige beleidsvisie op lange termijn, blz.
869

Sprekers : de heren J. Gabriels, F.
Geyselings, Minister P. Akkermans

Interpellatie van de heer J. De Mol tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsmipis-
ter van ruimtelijke ordening, landinrrch-
ting en natuurbehoud, over de samenstel-
ling van de Vlaamse Commissie voor de
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Sprekers : de heren J. De Mol, F. Gey-
selings, Minister P. Akkermans

Interpellatie van de heer J. De Mol tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsminis-
ter van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, over de verant-
woordelijkheid van het polderbestuur in
verband met de overstromingen te Den-
derbelle, blz. 879

Sprekers : de heer J. De Mol, Minister
P. A kkermans

Interpellatie van de heer N. De Batselier
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van economie en werkgelegenheid,
over de situatie van het personeel van de
Dienst voor nijverheidsbevordering na de
afschaffing en de regionalisering van be-
doelde dienst, blz. 881

Sprekers : de heer N. De Batselier, Mi-
nister G. Geens

Interpellatie van de heer G. Cardoen tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onderwijs,
over het waterbeleid in het Vlaamse Ge-
west, blz. 884

Sprekers : de heer G. Cardoen, Minis-
ter J. Lenssens

Interpellatie van de heer L. Van den Bos-
sche tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van economie en werkgelegen-
heid, over de houding van de Vlaamse
Executieve in verband met de oprichting
van een Vlaams centrum voor informatica
en subregionale centra, blz. 892

Sprekers : de heer L. Van den Bossche,
Minister G. Geens

Interpellatie van de heer L. Van den Bos-
sche tot de heer K. Poma, Vice-Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van cultuur, over het be-
leid ten opzichte van de Opera van Vlaan-
deren, blz. 896

Sprekers : de heer L. Van den Bossche,
Minister K. Poma

Samenstelling van commissies
Wijzigingen onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 902

Interpellatie (R.v.O. art. 67) (Voortzetting)
Interpellatie van de heer J. De Mol tot de
heer, K. Poma, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van cultuur, over de beleidsopties
en -ontwikkelingen ten aanzien van de be-
scherming van de oude Dender te Dender-
monde, blz. 902

Sprekers : de heer J. De Mol, Minister
K. Poma, de heer N, De Batselier

Regeling van de werkzaamheden, blz. 908

Nr. 20 20 maart 1984
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 909

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 909

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 909

Verslagen
Indiening, blz. 909

Aanvullend verslag
Indiening, blz. 910

Beraadslaging van de Vlaamse Executieve
Indiening, blz. 910

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 910

Mondelingen vragen (R.v.O. art. 66)
Indiening, blz. 910

Interpellatie (R.v.O. art. 67)
Indiening, blz. 910

Dringende vraag (R.v.O. art. 663)
Dringende vraag van de heer W. Seeuws
tot de heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van ruimtelijke ordening, landin-
richting en natuurbehoud, en de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
de hinderlijke aard van de NV Thovadec te
Heusen-Destelbergen en de door dit be-
drijf gepleegde natuurschending, blz. 9 10

Vraag (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer W. Seeuws tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van eco-
nomie en werkgelegenheid, over de van
het Vlaams overheidspersoneel gevergde
inlevering en de ter zake gevolgde proce-
dure, blz. 911

Ontwerp van decreet houdende het statuut
van de logiesverstrekkende bedrijven
- 223 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 912

Sprekers : de heer E. Desutter, verslag-
gever

Artikelsgewijze bespreking, blz. 913
Sprekers : de heer J. De Seranno, A.
De Beul, Minister K. Poma

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbe-
middeling
- 243 (1983-1984) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 9 15

Sprekers :  de heren J .  Ansoms,
verslaggever, C. De Clercq, A. Denys,
N. De Batselier, A. De Beul, E. Desut-
ter, Minister G. Geens

Artikelsgewijze bespreking, blz. 924

Sprekers : de heren L. Dhoore, Minis-
ter G. Geens

Voorstel van resolutie van de heer A. De
Beul C.S. betreffende de bevoegdheid over
de werkloosheidscontrole en de program-
ma’s tot opslorping van de werkloosheid
- 251 (1983-1984) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 928

Sprekers : de heren A. De Beul, G.
Verhaegen

Ontwerp van decreet houdende uitbreiding
van de bevoegdheden van de Vlaamse
Dienst voor Arbeidsbemiddeling
- 244 (1983-1984) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 928

Sprekers : de heren 0. Van den
Broeck. verslaggever, Minister K. Po-
ma

Artikelsgewijze bespreking, blz. 929

Voorstel van decreet van de heer L. De Grè-
ve C.S. houdende vaststelling van de proce-
dure van onderzoek
- 87 (1981-1982) - Nrs. 1 tot 3

Voorstel van decreet van de heer J. Van Ele-
wyck C.S. houdende regeling van het parle-
mentair onderzoek
- 133 (1981-1982) - Nrs. 1 tot 3
.Ilgemene bespreking, blz. 929

Sprekers : de heren P. Van Der Nie-
pen, verslaggever, L. De Grève, A. De
Beul. J. Van Elewyck, G. Verhaegen

Regeling van de werkzaamheden, blz. 933

Nr. 21 20 maart 1984
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 935

Regeling van de werkzaamheden, blz. 935

Voorstel van decreet van de heer L. De Grè-
ve C.S. houdende vaststelling van de proce-
dure van onderzoek
- 87 (1981-1982) - Nrs. 1 tot 3

Voorstel van decreet van de heer J. Van Ele-
wyck C.S. houdende regeling van het parle-
mentair  onderzoek
- 135 (1981-1982) - Nrs. 1 tot 3

Artikelsgewijze bespreking, blz. 941
Sprekers : de heren C. De Clercq, J.
Van Elewyck, L. De Greve,  A. De
Beul, E. Cooreman, mevrouw M. Van
Puymbroeck, de heer L. Van den Bos-
sche
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Regeling van de werkzaamheden, blz. 945

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer J. Valkeniers tot
mevrouw R. Steyaert, Gemeenschapsmi-
nister  van gezin en welzijnszorg, over de
willekeurige behandeling van het OCMW
Dilbeek door de voogdijoverheden, blz.
945

Sprekers : de heren J. Valkeniers, A.
Diegenant, Minister R. Steyaert

interpellatie van de heer H. Weckx tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onderwijs,
over de door bepaalde leerlingen in het
muziekonderwijs te betalen bijdrage als
deelneming in gebruiks- en verbruikskos-
ten, blz. 952

Sprekers : de heer H. Weckx, Minister
J. Lenssens

Ontwerp van decreet houdende het statuut
van de logiesverstrekkende bedrijven
- 223 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 4
Hoofdelijke stemming, blz. 954

Spreker : de heer L. Van den Bossche

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbe-
middeling
- 243 (1983-1984) - Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming, blz. 955
Spreker : de heer C. De Clercq

Ontwerp van decreet houdende uitbreiding
van de bevoegdheden van de Vlaamse
Dienst voor Arbeidsbemiddeling
- 244 (1983-1984) Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 956

Voorstel van decreet van de heer L. De Grè-
ve C.S. houdende vaststelling van de proce-
dure van onderzoek
- 87 (1981-1982) - Nrs. 1 tot 3

Voorstel van decreet van de heer J. Van Ele-
wyck C.S. houdende regeling van het parle-
mentair onderzoek
- 135 (1981-1982) - Nrs. 1 tot 3
Aangehouden stemmingen, blz. 957

Sprekers : de heren G. Verhaegen, R.
Peeters

Hoofdelijke stemming, blz. 958

Voorstel van resolutie van de heer A. De
Beul C.S. betreffende de bevoegdheid over
de werkloosheidscontrole en de program-
ma’s tot opslorping van de werkloosheid
- 251 (1983-1984) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 959

Sprekers : de heren L. De Grève, N. De
Batselier, A. De Beul

Belgische Radio en Televisie, Nederlandse
Uitzendingen
Benoeming van de leden van de Raad van
Beheer, blz. 960

Sprekers : de heren G. Verhaegen, J.
Van Elewyck, A. De Beul, L. De Gre-
ve, mevrouw M. Smet

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer W. Desaeyere tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van economie en werkgelegenheid,
over het belangenconflict dat ontstaan is
door recente beslissingen betreffende de
caloriepool, Chooz en de LNG-terminal,
blz. 965

Sprekers : de heren W. Desaeyere, C.
Moors, Minister G. Geens

Regeling van de werkzaamheden, blz. 970
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VOORZITTER : de heer J. Pede

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.
- De vergadering wordt geopend om
10.30 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDERING

H. Boel, C. Marchand, R. Peeters, V.
Peuskens, G. Sprockeels, J. Vander-
marliere, F. Verberckmoes, J. Wy-
ninckx ; gezondheidsredenen.

J. Caudron, A. Kempinaire, P. Mat-
thys, L. Pans, P. Peeters, F. Swaelen,
L. Van den Brande ; buitenslands.

R. De Backer-Van Ocken, M. Olivier,
W. Seeuws, L. Tindemans, J. Ver-
niers ; ambtsverplichtingen.

ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet houdende op-
richting van de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling
- 243 (1983-1984) - Nr. 1.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 18
6 maart 1984

- Ontwerp van decreet houdende uit-
breiding van de bevoegdheden van
de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbe-
middeling
- 244 (1983-1984) - Nr. 1.
Verwezen naar de verenigde Com-
missies voor economisch, tewerk-
stellings- en energiebeleid en voor
culturele aangelegenheden en pe-
dagogische en didactische vorming.

Intrekking

De Voorzitter : Het volgende ontwerp
van decreet werd ingetrokken :

- Ontwerp van decreet houdende op-
richting van de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling en Be-
roepsopleiding
- 186 (1982-1983) - Nr. 1.

VOORSTEL VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende voorstel
van decreet werd ingediend :

- Voorstel van decreet van de heren
L. Van den Bossche en J. Van Ele-
wyck houdende reglementering,
voor het Vlaamse Gewest, van het
huurstelsel betreffende de wonin-
gen die aan de door de Nationale
Maatschappij voor de Huisvesting
erkende vennootschappen of aan
de Nationale Maatschappij zelf toe-
behoren
- 245 (1983-1984) - Nr. 1.

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

Dinsdag 6 maart 1984
Morgenvergadering

Verwezen naar de Commissie voor
huisvesting.

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende verslagen
werden ingediend :

-

-

-

door de heer E. Desutter namens
de Commissie voor culturele aan-
gelegenheden en pedagogische en
didactische vorming over het ont-
werp van decreet houdende het sta-
tuut van de logiesverstrekkende be-
drijven
- 223 (1983-1984) - Nr. 3.

door de heer A. De Beul namens de
Commissie voor het reglement en
de verzoekschriften over het voor-
stel van decreet van de heer V. An-
ciaux C.S. houdende instelling van
een hoofdstad van de Vlaamse Ge-
meenschap
- 179 (1982-1983) - Nr. 6.

835

door de heer A. De Beul namens de
Commissie voor het reglement en
de verzoekschriften over het ont-
werp van decreet betreffende de
keuze van Brussel tot hoofdstad
van de Vlaamse Gemeenschap
- 220 (1982-1983) - Nr. 4.
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ADVIES VAN DE RAAD VAN STATE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende advies
van de Raad van State werd inge-
diend :

- Advies van de Raad van State over
het voorstel van decreet van de heer
C. De Clercq C.S. houdende wijzi-
ging van het decreet van 19 juli
1973 tot regeling van het gebruik
van de talen voor de sociale betrek-
kingen tussen de werkgevers en de
werknemers, alsmede van de door
de wet en de verordeningen voorge-
schreven akten en bescheiden van
de ondernemingen
- 140 (1981-1982) - Nr. 3.
Verwezen naar de Commissie voor
taaldecreetgeving.

SCHRIFTELIJKE VRAGEN

Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

- de heren J. Ansoms, E. Baldewijns,
E. Beysen, A. Bogaerts, F. Colla, A.
Coppieters, N. De Batselier, A. De
Beul, C. De Clercq, E. De Groot,
m e v r o u w  W . Demeester-De
Meyer, de heren J. De Mol, E. De-
sutter, A. Diegenant, J. Férir, J. Ga-
briels, F. Geyselings, T. Kelchter-
mans, W. Kuijpers, A. Laridon, me-
vrouw 0. Lefeber, de heren G. Mar-
menout, P. Matthys, 0. Meyntjens,
M. Olivier, W. Peeters, J. Somers,
A. Steverlynck, J. Valkeniers, 1.
Van Belle, L. Van den Bossche, M.
Vandenhove, P. Van Grembergen,
E. Vankeirsbilck, R. Vannieuwen-
huyze, mevrouw M. Van Puym-
broeck,  de heren L. Vanvelthoven,
J. Verniers, D. Vervaet

ONDERZOEK NAAR DE TAAL-
GROEP

De Voorzitter : Dames en heren, aan
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de orde is het onderzoek naar de taal-
groep betreffende de heer Roger Van
Steenkiste, Volksvertegenwoordiger,
opvolger van Volksvertegenwoordi-
ger Roger Hostekint, ontslagnemend.

Conform artikel 3 van ons reglement
en artikel 30 van de bijzondere wet
van 8 augustus 1980 tot hervorming
der instellingen dienen wij er ons van
te vergewissen of de heer Van Steen-
kiste ingeschreven is op de lijst van de
leden van de Nederlandse taalgroep
van de Kamer van Volksvertegen-
woordigers.

Bij brief van 14 februari 1984 heeft de
Kamer van Volksvertegenwoordigers
ons medegedeeld dat de heer Van
Steenkiste op die datum de grondwet-
telij ke eed heeft afgelegd en tot de Ne-
derlandse taalgroep behoort.

Gelet op voormelde brief van de Ka-
mer van Volksvertegenwoordigers,
stel ik voor dat de Raad er zich, zoals
bij vorige gelegenheden, zou toe be-
perken van de gegeven omstandighe-
den akte te nemen en de formaliteit
betreffende het onderzoek naar de
taalgroep als vervuld te beschouwen.

Geen bezwaar ? (Instemming)

Aldus is besloten.

Met genoegen roep ik de heer Van
Steenkiste dan ook uit tot lid van de
Vlaamse Raad en heet hem namens u
allen welkom in deze vergadering.
(Algemeen applaus)

DRINGENDE VRAGEN (R.v.O. art.
66, 5)

Dringende vraag van de heer A. Denys
tot mevrouw R. Steyaert, Gemeen-
schapsminister van gezin en welzijns-
zorg, over het uitblijven van de voor-
schottenbetaling ten behoeve van de er-
kende diensten voor gezins-  en bejaar-
denhulp

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer Denys tot
mevrouw Steyaert, Gemeenschaps-
minister van gezin en welzijnszorg,
over het uitblijven van de voorschot-
tenbetaling ten behoeve van de erken-

Ingekomen stukken
Onderzoek taalgroep

de diensten voor gezins- en bejaar-
denhulp, waarop namens Minister
Steyaert, verhinderd ten gevolge van
een verkeersongeval, door Minister
Geens zal worden geantwoord.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dames en heren, vorig jaar
werd door de Minister van tewerkstel-
ling en arbeid en de Vlaamse Ge-
meenschap een overeenkomst bereikt
waarbij de erkende diensten voor ge-
zins- en bejaardenhulp ongeveer 550
à 600 gezins- en bejaardenhelpsters
extra konden aanwerven.

De subsidiëring van deze werkplaat-
sen in de niet-commerciële sector zou
gebeuren via het interdepartementaal
begrotingsfonds.

De uitbetaling van de wedden van de-
ze aangeworven personeelsleden zou
geschieden per semester.

Wij stellen echter vast dat bepaalde
erkende diensten na 11 maanden per-
soneelsaanwerving nog steeds geen
enkele vorm van voorschot ontvangen
hebben. Ook voor de afrekening van
het tweede en derde kwartaal in 1983
is er geen vergoeding toegekomen.

Ik heb vorige donderdag, tijdens het
vragenuurtje in de Kamer van Volks-
vertegenwoordigers, de Minister van
arbeid en tewerkstelling, de heer Han-
senne, hierover ondervraagd. Hij
heeft zijn verwondering uitgesproken
over het feit dat hieromtrent moeilijk-
heden bestonden.

Volgens zijn verklaring is hij aan-
stonds bereid de voorschotten in de
vorm van trekkingsrechten toe te
staan, wanneer het departement van
de Vlaamse Gemeenschap de nodige
concrete gegevens aan zijn diensten
overmaakt.

Tot dusver schijnt bij hem de aanwer-
ving van 14 personeelsleden bekend
te zijn.

Dat is natuurlijk in tegenstrijd met de
werkelijkheid, daar er reeds tussen
500 en 600 gezins- en bejaardenhelp-
sters aangeworven zijn.

Graag had ik van de geachte Gemeen-
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Denys

schapsminister vernomen hoe het
komt dat deze dossiers tot dusver on-
volledig werden overgemaakt en dat
hierdoor de voorschottenbetaling
werd uitgesteld.

Welke stappen zal mevrouw de Ge-
meenschapsminister ondernemen om
die toestand te verhelpen ?

De Voorzitter : De heer Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van economie
en werkgelegenheid, heeft het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in de oorspronkelijke overeen-
komst met de heer Hansenne  was
geen uitbetaling van voorschotten
voorzien. Er zouden inderdaad pas
een aantal schijven van het voorziene
bedrag, na het voorleggen van semes-
triële verslagen, worden uitbetaald.
Dit bleek voor de diensten een on-
houdbare situatie te zullen worden
omdat zij niet de nodige fondsen kon-
den verzamelen om personeel te pre-
financieren. Bovendien werd in de
huidige regeling dus de gewoon er-
kende en gesubsidieerde dienstverle-
ning, een voorschottenregeling ge-
troffen.

Na een reeks onderhandelingen werd
bekomen dat, op basis van ramingen
op te stellen door de administratie,
voorschotten zouden worden uitbe-
taald.

Op het ogenblik van het voorleggen
van de eerste schuldvorderingen
bleek de Minister van arbeid en te-
werkstelling enkel bereid de eigenlij-
ke lonen te vergoeden, en niet de wer-
kingskosten die nodig zijn om iemand
te kunnen laten werken. Deze norma-
le werkingskosten worden in de be-
staande wetgeving betaald. Er werd
dan uiteindelijk een overeenkomst
bereikt met de heer Minister Hansen-
ne, waarbij ook de werkingskosten
zouden worden betaald. Breekpunt
hierbij  was dat, zo dit niet gebeurde,
een reeks arbeidsplaatsen zouden ver-
loren gaan.

Een en ander is het gevolg van het
zeer langzaam opstarten van de prak-
tische uitwerking van het IDF. In het

Vlaamse Raad--
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begin lagen de principes en de grote
lijnen vast, maar was er nogal wat on-
duidelijkheid over de concrete uitwer-
king.

Het is logisch dat de Minister van ar-
beid en tewerkstelling bijzondere be-
langstelling heeft voor een zo groot
mogelijke tewerkstelling. Het is ech-
ter steeds onze bekommernis, voor de
door de Minister van arbeid en te-
werkstelling gesubsidieerde arbeids-
plaatsen, een eenvormigheid in het
beleid na te streven.

Wat de effectieve tewerkstelling be-
treft kan ik het geachte lid meedelen
dat dit op 31 december 1984 184 ge-
zins- en bejaardenhelpsters bedroeg.
Alhoewel het totale contingent van
550 helpsters werd toegewezen aan de
onderscheiden diensten kon dit niet
worden uitgeput omwille van de voor-
waarden en het niet aanwezig zijn van
de nodige kwalificaties bij de werklo-
zen. Ingevolge een versoepeling in de
voorwaarden heb ik opnieuw een toe-
wijzing gedaan waardoor 500 van de
550 plaatsen kunnen ingenomen wor-
den.

De huidige stand van zaken is de vol-
gende : op 2 1 februari 1984 werden de
juiste schuldvorderingen, inclusief
werkingskosten, voorgelegd en on-
middellijk ondertekend. Bij dezelfde
gelegenheid werden de bedragen van
de voorschotten voor het eerste tri-
mester van 1984, van het departement
van arbeid en tewerkstelling gevor-
derd, namelijk ruim 22 miljoen frank.

Er kan van worden uitgegaan dat er nu
geen enkel beletsel meer is om die be-
dragen uit te betalen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer J. Valke-
niers tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van leefmilieu, water-
beleid en onderwijs, over de behande-
ling van de Vlaams-Brabantse gemeen-
ten door de Brusselse Intercommunale
Watermaatschappij

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-

gende vraag van de heer Valkeniers
tot de heer Lenssens, Gemeenschaps-
minister van leefmilieu, waterbeleid
en onderwijs, over de behandeling
van de Vlaams-Brabantse gemeenten
door de Brusselse Intercommunale
Watermaatschappij.

De heer Valkeniers heeft het woord.

De heer J. Valkeniers (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, dames en heren, u weet zeer goed
dat deze materie mij ter harte gaat
daar ik reeds tien jaar geleden, met na-
me op 20 november 1974, de toenma-
lige Minister van volksgezondheid, de
heer De Saeger, over dit onderwerp
interpelleerde.

Niet alleen had ik het dan over de taai-
toestanden doch ook over het gebrek
aan een rationeel en economisch be-
heersbeleid, zoals dit onlangs nog
werd aangehaald door uw collega uit
de nationale regering, Staatssecretaris
voor het Brusselse Gewest, mevrouw
Goor. Het vergde de Brusselse Execu-
tieve zelfs tien jaar om tot die vaststel-
ling te komen en nu zelfs een beheer-
survey door een gespecialiseerd ex-
tern organisme aan te raden.

Meer in het bijzonder  had ik het ook
over de hooghartige manier waarop de
landelijke gemeenten door de vijf ge-
meenten-stichteressen Anderlecht,
Elsene, Sint-Gillis, Sint-Joost-ten-
noode en Schaarbeek - samen met de
stad Brussel, die met dezelfde rechten
inzake vertegenwoordiging in de raad
van beheer werd opgenomen - wer-
den behandeld op het stuk van de ver-
deling van de algemene onkosten, die
op een oneerlijke en discriminatoire
wijze worden verdeeld, in zover dat
een groot appartementsgebouw te
Brussel met driehonderd en meer
woongelegenheden qua algemene on-
kosten gelijkgesteld werd met een
klein landelijk huis. Het hoeft niet ge-
zegd dat de landelijke Vlaamse ge-
meenten aldus fïn;incieel  sterk wer-
den benadeeld.

Slechts zeer onlangs,  onder druk van
de aangesloten Vl; amse gemeenten
en met het ontwerI; -can  wet betreffen-
de de intercommtrnales voor ogen
heeft men er in toegestemd de defïni-
tie abonnee ge!ijk te steller, IUCT,
woongelegenheiá.

VQorschgttenbetaling  diensten gezins-  en bejaardenhulp
Handelswijze Brusselse Jntercommunale  Watermaai\chapnlj 82-1
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De bijzondere wet van 8 augustus
1980  tot hervorming der instellingen
verleende u bevoegdheid voor het wa-
terbeleid. Vermits het hier gaat om
een intercommunale waarvan het be-
voegdheidsgebied zich ook over
Vlaanderen uitstrekt, bent u ter zake
bevoegd doch moet u overleg plegen
met de andere betrokken executieven
om dan de Minister van binnenlandse
zake in te lichten.

neer men kan steunen op gewest-ho-
mogene instellingen.

nationale ministeriële departementen
worden allerlei administratieve ver-
plichtingen opgelegd aan de ma’s
en de zelfstandigen.

Nu stellen we vast dat, naast dit uitge-
breid ,,nationaal” arsenaal, ook de
Vlaamse Executieve op de proppen
komt met allerlei formulieren, die een
verplichtend karakter hebben voor de
zelfstandige bedrijven.

Mijn vraag nu is duidelijk. Bent u be-
reid de Minister van binnenlandse za-
ken mede te delen dat u, met inacht-
neming van de rechten van het
Vlaams personeel, van oordeel bent
dat het waterbedrijf voor de Vlaams-
Brabantse gemeenten, nu bediend
door de BIW, best wordt toever-
trouwd aan een maatschappij waarvan
de werking zich uitsluitend tot het
Vlaamse Gewest richt ? Dit zou im-
mers tot gevolg hebben dat ook deze
gemeenten onmiddellijk en volledig
onder Vlaamse voogdij komen, wat de
Minister toch zelf nastreeft wanneer
we zijn verklaringen hieromtrent in
de pers van enkele maanden geleden
mogen geloven.

Voor de NMDW stelt zich geen pro-
bleem, omdat de nationale wetgever
reeds een initiatief heeft genomen om
deze parastatale instelling te ontbin-
den en haar bevoegdheden integraal
over te dragen aan de gewesten. De
Vlaamse Raad heeft op 28 juni 1982
trouwens bij decreet de Vlaamse
Maatschappij voor Watervoorziening
opgericht, die de taak van de NMWD
moet overnemen.

Het jongste exemplaar ter zake is het
aangifteformulier voor de belasting
op het industrieel afvalwater.

Wat de andere instellingen zoals de
BIWM betreft, liggen de zaken enigs-
zins anders, omdat het intercommu-
nale verenigingen zijn.

Thans wordt onderzocht, welke de
meest aangewezen weg is om, met re-
spect van de gemeentelijke autono-
mie, de belangen van de Vlaamse ven-
noten op dit vlak veilig te stellen.

Sedert 1982 worden alle administra-
tieve formaliteiten uitgevaardigd door
de nationale departementen, onder-
worpen aan het voorafgaand advies
van de Conform-commissie.

Gelet op de gemeentelijke autono-
mie, wens ik slechts concrete initiatie-
ven te nemen na samenspraak met de
betrokken gemeentebesturen.

De Conform-commissie is de com-
missie die in 1982 opgericht werd
door de toenmalige Minister van mid-
denstand, de heer De Muyter, en die
de bedoeling heeft alle bestaande en
toekomstige formaliteiten te advise-
ren inzake nuttigheid, eenvoud en
doorzichtigheid.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De Voorzitter : De heer Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van economie
en werkgelegenheid, die namens Mi-
nister Lenssens zal antwoorden, heeft
het woord.

We staan nu in de beginfase van de
Vlaamse bureaucratie. We hopen dat
deze bureaucratische aanpak zo mini-
maal mogelijk zal zijn.

VRAGEN (R.v.O. art. 66)
Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, inzake drinkwatervoorziening
zijn in Vlaanderen nog drie instellin-
gen actief, waarbij niet uitsluitend ge-
meenten uit het Vlaamse Gewest zijn
aangesloten namelijk, de Nationale
Maatschappij der Waterleidingen,
waarbij zowel Vlaamse als Waalse ge-
meenten aangesloten zijn ;

Vraag van de heer A. Denys tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister
van economie en werkgelegenheid,
over de procedure  bij het opleggen van
administratieve formaliteiten aan
KMO’s en zelfstandigen

Daarom moet vanaf de beginfase in-
gegrepen en preventief opgetreden
worden. Dit betekent dat alle ver-
plichte aangifteformulieren zouden
moeten onderworpen worden aan het
advies van een commissie die samen-
gesteld is uit mensen die de praktijk
kennen via hun bindingen met profes-
sionele en interprofessionele organi-
saties.

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Denys tot
de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van economie en werkgele-
genheid, over de procedure bij het op-
leggen van administratieve formali-
teiten aan KMO’s en zelfstandigen.

Graag had ik dan ook de volgende
tweevoudige vraag gericht aan de
Voorzitter van de Executieve.

de Tussengemeentelijke Maatschap-
pij de Vlaanderen voor Waterbede-
ling, waarbij enkele gemeenten uit de
provincie Henegouwen zijn aangeslo-
ten en de Brusselse Intercommunale
Watermaatschappij waarvan 17 ge-
meenten uit het Vlaams Gewest deel
uitmaken.

Wordt er overwogen de verplichte for-
mulieren te onderwerpen aan een ad-
vies en, in het positieve geval, zal dit
advies gevraagd worden aan de Con-
farm-commissie  of zal een eigen
Vlaamse Conform-commissie opge-
richt worden ?

De heer Denys heeft het woord.

Het is mijn persoonlijke overtuiging, De heer A. Denys (op de tribune) :
dat een coherent drinkwaterbeleid in Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Vlaanderen, slechts mogelijk is, wan- Minister, geachte collega’s, door de

De Voorzitter  : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
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Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, de overgrote meerderheid van de
administratieve verplichtingen opge-
legd aan de KMO’s en de zelfstandi-
gen hebben betrekking op de boek-
houding, de toepassing van de belas-
tingwetten en de naleving van de so-
ciale wetgeving in brede zin. Deze
materies ressorteren exclusief onder
de bevoegdheid van de nationale
overheid, die aan de Comform-Com-
missie de taak heeft opgedragen om
zich te beijveren voor de vereenvoudi-
ging van de administratieve formali-
teiten.

De leden van de Vlaamse Executieve
zijn zich ervan bewust dat de KMO’s
en de zelfstandigen thans reeds het
hoofd moeten bieden aan een overbe-
!asting van administratieve voor-
schriften, die wellicht niet zelden een
rem zijn voor het ontstaan van nieuwe
KMO’s en voor de vestiging van nieu-
we zelfstandigen.

Daarom heb ik verleden jaar aan de
Universitaire Faculteiten Sint-Aloy-
sius te Brussel en meer bepaald aan
Professor Doctor Rik Donkels, op-
dracht gegven een onderzoek te wij-
den aan de concrete problemen die
zich op dit ogenblik stellen ten gevol-
ge van het geheel van de administra-
tieve voorschriften afgekondigd door
de nationale, gewestelijke, provincia-
le en gemeentelijke overheden.

Dit empirisch onderzoek is gebun-
deld in een rapport dat momenteel
het onderwerp is van een grondige
analyse, waaruit binnenkort de vereis-
te conclusies zullen worden getrok-
ken.

Op basis van deze conclusies zal ik op
korte termijn aan de Executieve voor-
stellen voorleggen om op het niveau
van de Vlaamse Gemeenschap maxi-
maal de eenvoud en de doorzichtig-
heid van de administratieve verplich-
tingen van KMO’s en zelfstandigen te
realiseren.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vlaamse Raad Administratieve formaliteiten KMO’s en zelfstandigen
Handelingen Nr. 18 Lawaai- en reukhinder te Lebbeke
6 maart 1984 Alternatieve oplossingen breekwerf te Pepingen

Vraag van de heer J. De Mol tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onder-
wijs, over de door de vetsmelterij Cove-
rella te Lebbeke veroorzaakte lawaai-
en reukhinder

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Mol tot
de heer Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister  van leefmilieu, waterbeleid en
onderwijs, over de door de vetsmelte-
rij Coverella te Lebbeke veroorzaakte
lawaai- en reukhinder.

De heer De Mol heeft het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, dames en heren, de vetsmelterij
Coverella te Lebbeke veroorzaakt
naast reukhinder vooral lawaaiover-
last voor de buurt. De bestaande re-
glementering wordt door de firma
meestal niet nageleefd. Nadat, na een
lange procedure van plus minus 4 jaar,
gepoogd werd de lawaaihinder binnen
aanvaardbare grenzen te houden,
werd door u op 4 november 1982 een
ministerieel besluit genomen. Dit mi-
nisterieel besluit wou het lawaai dras-
tisch beperken ; het bedrijf diende
omgebouwd te worden tot een geslo-
ten lokaal dat akoestisch geïsoleerd
zou zijn. Binnen een termijn van zes
maanden te rekenen vanaf de beteke-
ning van het besluit, moesten deze
werken uitgevoerd zijn ; dit betekent
dat op 8 augustus 1983 deze werken
dienden voltooid te zijn. Dat is intus-
sen nog steeds niet gebeurd, waardoor
de lawaaihinder zowel overdag als ‘s
nachts  verder gaat. Vooral in het licht
van het verstrij  ken van de vergunning
op 15 juli 1985 moet nu eindelijk eens
duidelijkheid gebracht worden.

1. Wanneer denkt u de naleving van
uw besluit te eisen ?

2. Denkt u niet dat het onttrekken van
de vergunning de aangewezen oplos-
sing is ?

3. Welke sancties zal u tegen dit be-
drijf - dat alle wettelijke besluiten
naast zich neerlegt - nemen ?

4. Op welke wijze kan de rechtstreek-
se lozing van afvalstoffen in de beken
worden verantwoord ?

De Voorzitter : De heer Geens, Voor-

zitter  van de Vlaamse Executieve,Ge-
meenschapsminister van economie
en werkgelegenheid, die zal antwoor-
den namens Minister Lenssens, heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, de uitvoering van geluidsisole-
rende maatregelen, opgelegd in het
besluit van 4 november 1982, waar-
voor een termijn van zes maanden
voorzien \\.as, werden niet tijdig ver-
wezenlij kt, omdat het bedrijf in de pe-
riode juni-juli 1983 een concordaat
had aangevraagd en het dus mogelijk
was dat alle activiteiten zouden stop-
gezet worden.

Ondertussen werd door een andere
exploitant de exploitatie van de in-
richting overgenomen. Ik gelaste de
Inspectie op korte termijn de opge-
legde maatregelen te doen naleven.
Ter zake werd op 19 januari 1984
reeds een Pro-Justitia tegen de voor-
malige beheerder en de nieuwe be-
heerder opgesteld.

Inzake hst lozen van afvalwater heb ik
de Vlaamse Waterzuiveringsmaat-
schappij opdracht gegeven de nodige
maatregelen te treffen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer D. Vervaet tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onder-
wijs, over alternatieve oplossingen in-
zake de breekwerf te Pepingen

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Vervaet tot
de heer Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van leefmilieu, waterbeleid en
onderwijs, over alternatieve oplossin-
gen inzake de breekwerf te Pepingen.

De heer Vervaet heeft het wotrd.

De heer D. Vervaet (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, dames en heren, in een nota stel-
de het Anti-breekwerfcomité Pepin-
gen twee alternatieven voor ter ver-
vanging van de breekwerf aldaar.
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Ten eerste het gebruiken van bestaan-
de storten met exploitatievergunning
hetzij in Vlaanderen hetzij in Wallo-
nië. Men denkt aan Mont-Saint-Gui-
bert, voor 10 à 20 jaar.

Ten tweede, een lange termijnoplos-
sing, met twee opties :

- afvoer naar Brusselse verbrandings-
ovens die overgedimensioneerd zijn ;

- geïntegreerd afvalverwerkingsge-
heel, beperking en recylage op leeg-
staande industrieterreinen, gekop-
peld aan werkgelegenheidsprojecten
door hergebruik en afvalverwerking.
Het Anti-breekwerfcomité doelt hier
op het Unilever-industrieterrein te
Drogenbos.

De idee opnieuw naar een grote stort-
plaats over te stappen en onafgebro-
ken te storten op een ongecontroleer-
de wijze, wint weer veld bij Haviland.
Ook deze vorm wordt echter door de
nota van het comité afgewezen.

Kan de geachte Minister mij antwoor-
den op de volgende vragen ?

In hoofdorde : worden de bestaande
plannen van de breekwerf te Pepingen
definitief opgeborgen ?

In bijkomende orde :
1. heeft de Minister de alternatieven
van het Anti-breekwerfcomité al laten
onderzoeken en, zo ja, welke zijn de
resultaten ervan ;
2. welke zijn de alternatieven van
OVAM en GOM ; zijn deze al onder-
zocht en, zo ja, welke zijn de resulta-
ten ervan ?

De Voorzitter : De heer Geens, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van eco-
nomie en werkgelegenheid, die zal
antwoorden namens Minister Lens-
sens, heeft het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, op
de door het geachte lid gestelde vra-
gen wens ik het volgende mede te de-
len :

1. Het is nog voorbarig te stellen dat
de bestaande plannen van de breek-
werf te Pepingen opgeborgen worden.

De Intercommunale Haviland heeft
mij hierover nog’niets  laten weten.

Een definitieve beslissing zullen de
beleidsinstanties van Haviland
slechts nemen nadat de plannen en
mogelijkheden voor een andere
oplossing volledig onderzocht zijn.

2. De alternatieven van het antibreek-
werfcomité zijn op dit ogenblik bij de
OVAM in onderzoek.

Te zijner tijd zal ik alle alternatieven
onderzoeken die me door de Inter-
communale Haviland worden voorge-
steld.

3. Op dit ogenblik zoeken ook de
GOM en de OVAM in samenspraak
met Haviland alternatieven.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer D. Vervaet tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onder-
wijs, over de bevoegdheidsverwarring
en de beleidsmiddelen inzake milieu-
effect-rapportering

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Vervaet tot
de heer Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van leefmilieu, waterbeleid en
onderwijs, over de bevoegdheidsver-
warring en de beleidsmiddelen inzake
milieu-effect-rapportering.

De heer Vervaet heeft het woord.

De heer D. Vervaet (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dames en heren, de Vlaams-
Nederlandse werkgroep Leefmilieu
organiseerde op 25 februari 1984 in
Antwerpen een studiedag rond het
thema milieu-effect-rapportering in
Vlaanderen en Nederland.

Staatssecretaris Aerts van de centrale
regering gaf daar toe dat ons land ter
zake nog niets concreets heeft bereikt,
in de eerste plaats wegens de verde-
ling van de bevoegdheden tussen de
centrale en de regionale regeringen.

Daar er dringend wetgevend werk

moet worden gemaakt van de MER,
wil ik de Vlaamse Minister voor leef-
milieu de volgende vragen stellen.

1. Is de uitspraak van de Raad van Sta-
te in verband met de bevoegdheids-
verdeling tussen de respectieve Mi-
nisters van de Vlaamse en de centrale
regering reeds gebeurd ?

2. Als de terreinafbakening zal ge-
kend zijn, ligt het dan in,de beleidsvi-
sie van de Minister om, zoals uw me-
dewerker op voornoemde studiedag
verklaarde, de MER-doelstellingen te
realiseren langs een aanpassing van
de bestaande wetten, eerder dan langs
nieuwe wetgevende initiatieven op dit
vlak te werken, zoals dit in Nederland
bijna het geval is ?

De Voorzitter : De heer Geens, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van eco-
nomie en werkgelegenheid, die na-
mens Minister Lenssens zal antwoor-
den, heeft het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in antwoord op zijn vragen kan ik
het geachte lid meedelen dat inzake
de bevoegdheden over de regeling
van de milieu-effect-rapportering de
Raad van State reeds advies - en geen
,,uitspraak” - uitbracht op 28 juli 1983
ingevolge het voorstel van decreet van
de heer Vanvelthoven inzake de mi-
lieu-effect-rapportering, stuk Vlaam-
se Raad 139 nummer 2 (1981-1982) de
dato 1.8.1983.

Om de MER-doelstellingen te verwe-
zenlij ken bestaan inderdaad meerde-
re mogelijkheden. Daar waar er reeds
wettelijk geregelde procedures be-
staan, zoals de reglementering der
hinderlijk ingedeelde inrichtingen,
kunnen de MER-doelstellingen via de
aanpassing van bestaande reglemen-
teringen gebeuren.

In de gestelde problematiek heeft de
Vlaamse Executieve nog geen beslis-
sing getroffen.

De Voorzitter  : Het incident is geslo-
ten.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 18
6 maart 1984

Alternatieve oplossingen breekwerf te Pepingen
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Voorzitter

Vraag van de heer D. Vervaet tot de heer
K. Poma,  Vice-Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van cultuur, over de beveiliging van het
veelluik  Het Lam Gods

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Vervaet tot
de heer Poma,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de beveili-
ging van het veelluik  Het Lam Gods.

De heer Vervaet heeft het woord.

De heer D. Vervaet (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, het
wereldberoemde veelluik  het Lam
Gods  zou, naar wij vernemen, door
middel van sponsoring worden bevei-
ligd tegen inbraak, luchtvervuiling
door de talrijke bezoekers, brand, on-
lusten en zelfs ontploffingen op straat.

Hierdoor zou de polyptiek na ver-
plaatsing van de Vijdtkapel naar de
Doopkapel, in een betonnen nis met
gepantserd glas worden gestoken.

Over dit toch wel merkwaardig ver-
haal wil ik u de volgende vragen stel-
len.

1. Welke inzichten hebben u tot het
besluit geleid een buitenlandse privé-
firma onder de arm te nemen om het
beste van het beste van ons patrimo-
nium op dergelijke apocalyptische
wijze te beschermen ? U verklaarde
immers zelf dat de Vlaamse Ge-
meenschap voldoende eigen midde-
len heeft om te beveiligen maar dat,
zonder privé-inbreng, deze beveili-
ging ,,om vele redenen” niet onmid-
dellij  k kan worden gerealiseerd.
Graag meer uitleg over ,,om vele rede-
nen”.

2. Gaat de kerkfabriek akkoord met de
verplaatsing van het veelluik  naar de
Doopkapel, te meer daar Het Lam
Gods historisch verbonden is met de
Vijdtkapel en een dergelijke museum-
etalage zonder meer misplaatst zal
zijn in de heerlijke gotische Sint-
Baafskathedraal ?

De Voorzitter : Minister Poma  heeft
het woord.

Minister K. Poma  (op de tribune) :

Vlaamse Raadw- _.

Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, aansluitend bij het eerste deel
van de vraag van de geachte collega,
kan ik u meedelen dat ik in mijn uit-
eenzetting op de persconferentie van
28 februari 1984 duidelijk de redenen
heb vermeld waarom ik het mecenaat
voor de beveiliging heb aanvaard. Het
was namelijk mijn bedoeling om via
dit project de aandacht te vestigen op
de noodzaak van een hernieuwing van
het mecenaat.

Het beveiligingssysteem zelf werd op-
gemaakt door de bevoegde instanties
en heeft derhalve, buiten de fìnancie-
ring, geen enkel verband met de firma
die de fondsen beschikbaar stelde.

Wat het tweede punt betreft, is het zo
dat de kerkfabriek in haar vergadering
van 6 december 1983 besliste een dos-
sier op te stellen voor de beveiliging
van het veelluik, inbegrepen de ver-
plaatsing van de Vijdtkapel naar de
De Villa-kapel.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer E. Beysen tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onder-
wijs, over de in uitzicht gestelde Paas-
vakantiespreiding en de gevolgen daar-
van voor het BSD-leerlingenvervoer

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Beysen tot
de heer Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van leefmilieu, waterbeleid en
onderwijs, over de in uitzicht gestelde
Paasvakantiespreiding en de gevolgen
daarvan voor het BSD-leerlingenver-
voer.

De heer Beysen heeft het woord.

De heer E. Beysen (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, door het feit dat
het bepalen van de schoolvakantie, in-
gevolge de toepassing van de wetten
van 8 en 9 augustus 1980 tot hervor-
ming der instellingen, tot de bevoegd-
heid van de respectieve Gemeen-
schapsministers van onderwijs be-
hoort, beleven we ter gelegenheid van

de eerstkomende Paasvakantie een
Belgische primeur, te weten de sprei:
ding van de vakanties tussen de ge-
westen Vlaanderen en Wallonië.

Al weten we niet of deze vakantie-
spreiding gewild werd of niet, we zou-
den niet in België leven mocht de eer-
ste vakantiespreiding geen aanleiding
geven tot ongemakken.

Zo kwam men ingevolge uw beslis-
sing de Paasvakantie één week te ver-
schuiven, in vergelijking met vroege-
re spreidingen, tot de onwaarschijnlij-
ke situatie dat bij de BSD normaliter
in geen leerlingenvervoer kon voor-
zien worden voor de Vlaamse leerlin-
gen in de week van 6 tot 13 april 1984
wegens het feit dt voor de Franstalige
BSD-leerlingen de Paasvakantie
reeds een aanvang neemt op 6 april
eerstkomende.

Dank zij de welwillende bemiddeling
en medewerking van de Minister van
landsverdediging, de heer Vreven,
bleven we van dit typisch Belgisch tra-
gi-komisch ,,fait divers” gespaard.

Weliswaar dient zulks te gebeuren ten
koste van een bijkomende uitgave,

De heer K Anciaux (VU), mede-initia-
tiefnemer voor het decreet waardoor
Brussel tot hoofdstad van de Vlaamse
Gemeenschap wordt uitgeroepen

Handelingen Nr. 18
6 maart 1984

Beveiliging veelluik Het Lam Gods
Gevolgen Paasvakantiespreiding voor BSD-leerlingenverveer 841
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niet kan goedgepraat worden en waar-
van bijgevolg de verantwoordelijk-
heid moet gedragen worden door de
bevoegde Minister.

Mag ik van de Minister vernemen :

1. welke de beweegredenen waren om
de regeling van de Paasvakantie in
Vlaanderen te wijzigen ;

2. of hij bereid is via een ministeriële
beslissing de vakantieregeling voor de
Nederlandstalige kinderen in de BSD
vooralsnog te wijzigen, waardoor een
meeruitgave ten laste van het budget
van landsverdediging kan vermeden
worden ;

3. of het engagement kan aangegaan
worden om voortaan voorafgaandelij k
overleg te plegen met de bevoegde
Minister van het Waalse Gewest, om
alvast voor de BSD tot een parallelle
vakantieregeling te komen ?

De Voorzitter : De heer Geens, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van eco-
nomie en werkgelegenheid, die zal
antwoorden namens Minister Lens-
sens, heeft het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in antwoord op zijn vraag, heb ik
de eer het geachte lid mede te delen
wat volgt.

1. Door de vakantieweken van de
Paasvakantie te verplaatsen, ten op-
zichte van de gebruikelijke, evenwel
niet wettelijke regeling, bekomen we
een evenwichtiger verdeling van de
studietijd.

2. Voor het lopend schooljaar zal geen
aanpassing meer gebeuren. Voor het
schooljaar 1984-1985, zal in de om-
zendbrief, specifiek voor de BSD-
scholen, een formulering worden
voorzien zodat, bij eventuele ver-
schuivingen, de Nederlandstalige
scholen hun vakantieregeling kunnen
aanpassen. Ik hoop dat de bevoegde
Minister van de Franse Gemeenschap
een even soepele houding aanneemt.

3. Ik ben uiteraard bereid voorafgaan-
delijk  overleg te plegen met mijn col-
lega van de Franse Gemeenschap.

Vlaamse Kaad
Handelingen Nr. 18
6 maart 1984

Cievolgen  Paasvakantiespreiding voor BSD-leerlingenvervoer
Subsidiëring restauratie monumenten erkende erediensten

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer C. De Clercq tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van economie en werkgele-
genheid, over de subsidiëring van res-
tauratiewerken aan beschermde monu-
menten bestemd voor een erkende ere-
dienst, seminaries en pastorieën

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Constant
De Clercq tot de heer Geens, Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van economie
en werkgelegenheid, over de subsidië-
ring van restauratiewerken aan be-
schermde monumenten bestemd
voor een erkende eredienst, semina-
ries en pastorieën.

De heer Constant De Clercq heeft het
woord.

De heer C. De Clercq (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, het uitblijven
van de normale afhandeling van de
dossiers met betrekking tot de subsi-
diëring van de restauratiewerken aan
beschermde monumenten bestemd
voor een erkende eredienst, semina-
ries en pastorieën is de directe aanlei-
ding tot deze mondelinge vraag.

Inderdaad, de ervaring leert ons dat de
kwestieuze dossiers meer dan ander-
half jaar zonder enig gevolg zijn ge-
bleven, mede omdat de heren Ge-
meenschapsministers Poma  en Galle
er niet toe komen de werkzaamheden
zó te regelen dat de dossiers hun nor-
male en tijdige beslissing zouden ken-
nen.

In verband met deze problematiek
stel ik vast :

1. dat de werken aan beschermde mo-
numenten bestemd voor een erkende
eredienst, seminaries en pastorieën,
overeenkomstig het decreet van 3
maart 1976 tot bescherming van mo-
numenten en stads- en dorp’sgezich-
ten, behoren tot de bevoegdheid van
de Gemeenschapsminister van cul-

tuur, ingevolge Grondwetsartikel
59bis  ;

2. dat het krediet nodig tot betaling
van deze werken, met name artikel
63.02.03, staat ingeschreven op Kapi-
taaluitgaven Sectie 85, Regionale en
lokale besturen, dus als gewestmate-
rie, ingevolge Grondwetsartikel
107quater ;

3. dat tot heden toe het koninklijk be-
sluit voor de toepassing van de subsi-
dieregeling, zoals bepaald in artikel 2,
eerste lid, van de wet van 7 augustus
193 1 op het behoud van monumenten
en landschappen, binnen zes maan-
den na de inwerkingtreding van het
decreet van 3 maart 1976, nog steeds
niet ter bekrachtiging aan de Raad
werd voorgelegd.

Er werd wel een besluit uitgevaardigd
op 1 juli 1982 voor de privé- en burger-
lijke gebouwen. Het besluit van de
kerken werd nog steeds niet door de
Executieve goedgekeurd. Waarom
onttrekt de Vlaamse Executieve zich
aan een bijna acht jaar oude wettelijke
verplichting ?

Het besluit ligt dan ook voor de hand.
De huidige toestand is volledig on-
wettig, daarenboven verwarrend, en
speelt ten nadele  van de instanties die
dossiers tot aanvraag van de restaura-
tiesubsidies indienen.

Mijn vraag is dan ook :

1. hoeveel van deze dossiers er han-
gend zijn ;

2. dat voor dit jaar 1984 de Executieve
een protocol tussen de Gemeen-
schapsministers Poma en Galle OP-
stelt, dat dan uitgevoerd wordt ;

3. dat voor de begroting 1985 het kre-
diet gesplitst wordt, derwijze dat een
deel bestemd wordt voor de Gewest-
materies, Grondwetsartikel 107qua-
ter en een deel bestemd voor de Ge-
meenschapsmateries,  Grondwetsarti-
kel 59bis.

Zodoende komen wij tot een wettelij-
ke toestand die tegelijkertijd de be-
handeling van de aanvraagdossiers zal
bevorderen. Elke Gemeenschapsmi-
nister  zal dan doen, wat hem betreft,
de normale verantwoordelijkheid dra-
gen.
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De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, tussen de Gemeenschapsmini-
sters Poma en Galle werd voor de ter-
mijn van de huidige legislatuur de be-
handeling van de subsidiedossiers van
restauratiewerken aan beschermde
monumenten bestemd voor een er-
kende eredienst, seminaries en pasto-
rieën geregeld met een protocol geslo-
ten op 23 februari 1983.

In dit protocol werd bedongen dat de
Gemeenschapsminister van cultuur
bindend advies uitbrengt inzake wer-
ken en meerwerken aan beschermde
monumenten bestemd voor een er-
kende eredienst uitgevoerd door de
kerkfabrieken, seminaries of gemeen-
ten.

De Gemeenschapsminister van bin-
nenlandse aangelegenheden bepaalt,
als voogdijoverheid over de onderge-
schike besturen, de beschikbare in-
komsten van het opdrachtgevend be-
stuur. Hiermee wordt rekening ge-
houden evenals met de financiële toe-
stand van de gemeenten bij het onder-
tekenen van de principiële of vaste be-
lofte van toelage door de Gemeen-
schapsminister van binnenlandse
aangelegenheden.

In geval van weigering van principiële
of vaste belofte gelet op de financiële
toestand van de gemeente wordt over-
leg gepleegd tussen de Gemeen-
schapsministers Poma en Galle.

Tevens voorziet dit protocol dat de
kredieten ingeschreven onder artikel
63.02.03 van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap, Titel II, sec-
tie 85, Regionale en Lokale Besturen,
voor 75 procent worden voorbehou-
den voor werken aan beschermde mo-
numenten bestemd voor een erkende
eredienst.

Indien het geachte lid de mening is
toegedaan dat de procedure vastge-
legd in het protocol van die aard is de
behandeling van de dossiers te vertra-
gen en anderzijds de overeengeko-
men aanrekening op de begroting niet
wettelijk is, staat het hem vrij dien-
aangaande de bevoegde Gemeen-
schapsministers de nodige vragen te

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 18
6 maart 1984

stellen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ONTWERP VAN DECREET betref-
fende de keuze van Brussel tot hoofd-
stad van de Vlaamse Gemeenschap
- 220 (1982-1983) - Nrs. 1 tot 4

VOORSTEL VAN DECREET van de
heer V. Anciaux C.S. houdende instel-
ling van een hoofdstad van de Vlaamse
Gemeenschap
- 179 (1982-1983) - Nrs. 1 tot 6

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet betreffende de keu-
ze van Brussel tot hoofdstad van de
Vlaamse Gemenschap  en het voorstel
van decreet van de heer Anciaux C.S.
houdende instelling van een hoofd-
stad van de Vlaamse Gemeenschap.

Met toepassing van artikel 18, 2 en 3
van het Reglement van Orde heeft de
Commissie de tekst van het ontwerp
van decreet als basis voor haar bespre-
kingen genomen.

De algemene bespreking is geopend.

De heer De Beul, verslaggever, heeft
het woord.

De heer A. De Beul, verslaggever (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
heren Ministers, geachte collega’s,
het ontwerp van decreet betreffende
de keuze van Brussel als hoofdstad
van de Vlaamse Gemeenschap vindt
zijn oorsprong in een voorstel van
decreet door de heer Anciaux op 22
februari 1983 bij de Vlaamse Raad in-
gediend. De behandeling van dit
voorstel-ontwerp van decreet, wel-
licht een van de kortste decreten uit
de geschiedenis van de Cultuurraad
en van de Vlaamse Raad - de tekst
telt slechts tien woorden, met name
de bepaling : ,,De stad Brussel is de
hoofdstad van de Vlaamse Gemeen-
schap” - heeft zeer lang aangesleept
omdat ze doorkruist werd door twee
procedures inzake bevoegdheidscon-

flicten  en één procedure inzake een
belangenconflict. De historiek van de-
ze conflictprocedures vindt u uiteen-
gezet in mijn schriftelijk verslag.

Wat de inhoudelijke strekking betreft
van dit voorstel-ontwerp van decreet
verwijs ik eveneens naar mijn schrif-
telij k verslag, dat omstandig de ter za-
ke gevoerde besprekingen weergeeft.
Uit de lectuur van het verslag zullen
mijn collega’s maar moeten opmaken
of ze onderhavig decreet zullen goed-
keuren als symbolisten, zoals de heer
Anciaux voorstaat. Hoe dan ook, de
stemming van het principe vastgelegd
in dit decreet zal onze Gemeenschap
een eigen hoofdstad geven, een verde-
re stap dus in de richting van de totale
zelfstandigheid van Vlaanderen. Dit
is en blijft nog altijd realpolitik. (AI-
gemeen applaus)

De Voorzitter : De heer Anciaux heeft
het woord.

De heer V. Anciaux (op de fribune)  :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dames en heren, vooraf-
gaandelijk wens ik hier toch even te
beklemtonen dat het toch bijzonder
moeilijk is te bereiken dat een voor-
stel van decreet, dat blijkbaar kan bo-
gen op een algemeen Vlaams ak-
koord, in de Vlaamse Raad ter bespre-
king komt. De lijdensweg die het
voorstel van decreet houdende instel-
ling van Brussel tot hoofdstad van de
Vlaamse Gemeenschap, heeft afge-
legd is toch wel merkwaardig.

Ik heb dit voorstel een jaar geleden in-
gediend. Intussen werd het viermaal
besproken door het Overlegcomité
van de centrale Regering en de
Vlaamse Executieve, en was het het
voorwerp van een motie van de Fran-
se Gemeenschapsraad. Ook de Kamer
van Volksvertegenwoordigers heeft
zich in een motie moeten uitspreken
over de bevoegdheid ter zake van de
Vlaamse Raad. Tweemaal werd een
advies gevraagd van de Raad van Sta-
te, namelijk eenmaal over het voorstel
van decreet en eenmaal over het ont-
werp van decreet. Het was een lange
lijdensweg van bevoegdheids- en be-
langenconflicten.

De vraag rijst over welke autonomie
de Vlaamse Raad beschikt als een
voorstel of ontwerp van decreet, dat
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blijkbaar door alle Vlaamse partijen
en door de Vlaamse Gemeenschap in
het algemeen wordt gesteund, gedu-
rende een jaar een lijdensweg moet
afleggen alvorens het hier kan worden
besproken en wellicht kan worden
goedgekeurd.

Een tweede voorafgaandelij ke opmer-
king betreft de vraag waarom de Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve het
nodig heeft gevonden een ontwerp
van decreet in te dienen, vooral nadat
ik zelf mijn voorstel van decreet had
geamendeerd, er zorg voor dragend
dat in de grootste mate werd rekening
gehouden met de opmerkingen van
de Raad van State vooral met deze
aangaande de bevoegdheid of de wen-
selijkheid van de Vlaamse Raad om de
zetel van de Vlaamse Executieve en
van de Vlaamse Raad te bepalen.

Nadat deze amendementen werden
ingediend en ik op 19 juli de Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve daar-
van in kennis had gesteld, heeft hij
nochtans geoordeeld een identieke
tekst in een ontwerp te moeten vast-
leggen. Ik voeg eraan toe dat het in-
dienen van een ontwerp van decreet
met precies dezelfde tekst als het
voorstel, de lijdensweg van het voor-
stel van decreet nog heeft verlengd en
mede oorzaak was van de vertraging
in de bespreking ervan.

Zij die gewoon parlementslid zijn of
die het ooit geweest zijn, zouden het
parlementair initiatief toch zoveel
mogelijk moeten eerbiedigen.

De heer J. De Seranno : Zou het niet
mogelijk zijn dat sommige collega’s
zich herinneren dat begin 1972, toen
de zetel voor de Cultuurraad moest
worden bepaald, de Volksunie er zich
eenparig tegen verzette dat het Brus-
sel zou zijn ?

De heer V. Anciaux : Ik herinner mij
deze discussie, maar toen was er al-
leen sprake van een Vlaamse Gewest-
raad.

De heer J. De Seranno : Neen, het ging
in 1972 over de zetel van de Cultuur-
raad.

De heer V. Anciaux : In die periode
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hebben wij hier inderdaad een discus-
sie over gevoerd.

De heer J. De Seranno : U weet dat de
Vol ksunie Brussel niet wou als hoofd-
stad.

De heer V. Anciaux : Daar was ook in
de Volksunie, zoals in elke partij, dis-
cussie over. Dat heeft u nu al driemaal
gezegd.

De heer J. De Seranno : De Volksunie
weigerde toen unaniem Brussel als
vestigingsplaats van de Raad, maar u
schijnt het niet te geloven.

De heer V. Anciaux : Het gaat hier over
de hoofdstad van de Vlaamse Ge-
meenschap. Ik weet dat er toen bij ons
discussie was, zoals trouwens ook bij
de CVP.

Ik herhaal dat het parlementaire ini-
tiatief dient gerespecteerd te worden.
De Executieve of de Vlaamse Rege-
ring kan zo nodig amenderen, maar
waarom dan met een identieke tekst?
Dit is voor mij een raadsel. Men zegt :
,,omwille  van de memorie van toelich-
ting”. Goed, maar een memorie van
toelichting is eigen aan de indiener
van een voorstel van decreet. Hij licht
zijn voorstel toe op de wijze die met
zijn zienswijze overeenkomt. De con-
sensus die dient te worden bereikt, de
stemming die dient te worden uitge-
bracht gaat wel degelijk over de tekst
van het decreet zelf.

Overigens wijs ik erop dat wij zeer rea-
listisch gezegd hebben dat wij de
hoofdstad-functie voor Brussel ten
overstaan van de Vlaamse Gemeen-
schap, in grote mate als een symboli-
sche waarde beschouwden en in de
grootste mate als politiek-psycholo-
gisch belangrijk.

Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, van mijn kant moet u geen enke-
le kleinzieligheid verwachten. Wel
heb ik uiteraard binnenpretjes gehad
over het indienen van het ontwerp van
decreet met een identieke tekst.

Ten gronde nu. De doeleinden waren
en zijn om hit et nunc, in de huidige
omstandigheden, Brussel enerzijds te
blijven beschouwen als hoofdstad van
België, maar anderzijds Brussel ook
uit te roepen als hoofdstad van de
Vlaamse Gemeenschap. Hit et nunc,
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in de huidige omstandigheden. Welis-
waar voel ik mij verplicht eraan toe te
voegen dat wij dit ook voor de toe-
komst zo zien, welke hervorming of
omvorming de Belgische staat ook on-
dergaat. Wij wensen ook voor de toe-
komst, voor de statenbond België,
Brussel als hoofdstad en tegelijker-
tijd, in die statenbond, Brussel als
hoofdstad van de Vlaamse natie. Wij
legifereren overigens altijd voor een
bepaalde toestand die nu bestaat en
nooit voor een onbepaalde toekomst.

Brussel is een historisch aloude Zuid-
Nederlandse stad met een rijk Vlaams
verleden, en een rijk Zuid-Neder-
lands patrimonium. Brussel ligt bo-
vendien in Vlaanderen en is omringd
door Vlaamse gemeenten. In Brussel
zelf wonen naar mijn overtuiging on-
geveer 350.000 Vlamingen, leden van
onze Vlaamse gemeenschap.

Minister K. Poma  : Het is de tweede
grootste stad van Vlaanderen.

De heer V. Anciaux : Brussel, met zijn
rijk patrimonium en zijn rijk histo-
risch verleden, heeft bovendien naar
de toekomst toe de mogelijkheid om
beter dan gelijk welke andere Neder-
landse stad onze cultuur over de we-
reld uit te dragen. Brussel uitroepen
tot hoofdstad van de Vlaamse Ge-
meenschap getuigt bovendien zeer
duidelijk van het vaststellen en onder-
houden van de betrokkenheid van dit
Brussel met de hele Vlaamse Ge-
meenschap. De Vlaamse Gemeen-
schap, die volop een natie in wording
is, dient een hoofdstad te hebben. Het
blijft mijn overtuiging dat Brussel
hiervoor, om de redenen die ik zojuist
heb aangehaald, het meest in aanmer-
king komt.

Als wij zeggen dat de stad Brussel de
hoofdstad van de Vlaamse gemeen-
schap moet zijn denken wij in feite
aan heel de Brusselse agglomeratie.
maar in de huidige omstandigheden
kan dat alleen maar de huidige stad
Brussel zijn. In onze visie moet deze
agglomeratie van 19 gemeenten in de
toekomst worden gefusioneerd tot
een gemeente. Dan zal het huidige ar-
rondissement, n u  r e e d s  Brussel-
Hoofdstad genoemd, de stad zijn die
als hoofdstad van de Vlaamse Ge-
meenschap zal fungeren.
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
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Minister, geachte collega’s, ik wil de-
ze gelegenheid niet laten voorbijgaan
zonder een oproep te doen tot heel
Vlaanderen, tot heel de Vlaamse ge-
meenschap in welke provincie ook,
om Brussel als deel van onze Ge-
meenschap niet los te laten, - om de
gevleugelde woorden van een gewe-
zen burgemeester van Antwerpen te
gebruiken - om Brussel niet te be-
schouwen als een ballast, of als een
vals probleem, - zoals sommigen dat
in Vlaanderen voorstellen - en om
Brussel niet te beschouwen als een
hinder in de strijd naar Vlaamse zelf-
standigheid - een opvatting die wel
eens moet worden overwonnen.

Ik roep alle collega’s, uit de verschil-
lende partijen, op om bij elke gelegen-
heid die daarvoor geschikt is in Vlaan-
deren rond te trekken als een soort
missionarissen om deze betrokken-
heid van Brussel bij de Vlaamse Ge-
meenschap te beklemtonen.

Wij mogen noch willen behoren tot de
generatie die Brussel zou laten vallen.

Ik wens bovendien een oproep te
doen tot de Franstaligen om hen dui-
delijk te zeggen dat ook wij, Vlamin-
gen, van Brussel houden en dat er in
Brussel ook Vlamingen wonen, zoals
ik daarnet zegde volgens mij wel
350.000. Het gaat dan ook niet op om
telkens te spreken over ,,Bruxelles” en
Jes Bruxellois”, precies alsof er geen
Vlaamse aanwezigheid in de hoofd-
stad zou bestaan.

Ik wens aan de Franstaligen vanaf dit
spreekgestoelte van de Vlaamse Raad,
duidelijk te zeggen dat Brussel meer
dan noodzakelijk behoefte heeft aan
een Vlaamse inbreng, dat voor het op-
lossen van al de grootstedelijke pro-
blemen de Vlaamse medezeggen-
schap en de Vlaamse inzichten hoog
nodig zijn.

Ik wil in mijn oproep tot de Franstali-
gen duidelijk stellen dat aan de gren-
zen van die hoofdstad en aan de gren-
zen van de Brusselse agglomeratie
geen wijzigingen meer kunnen wor-
den gebracht, dat deze grenzen defini-
tief vastliggen.

Uit de gesprekken die ik reeds heb ge-

voerd met de verschillende vertegen-
woordigers van de andere Vlaamse
partijen blij kt dat in Vlaanderen alge-
meen op dezelfde wijze wordt ge-
dacht. Maar, het is mij even duidelijk
dat de Franstaligen daarvan nog niet
overtuigd zijn en dat zij nog altijd me-
nen en hopen aan die grenzen wijzi-
gingen te kunnen brengen.

Het is goed dat, ter gelegenheid van
het uitroepen van Brussel-stad als
hoofdstad van de Vlaamse Gemeen-
schap, wordt onderstreept voor de
Franstaligen, dat geen enkele Vlaam-
se partij, dat niemand in de Vlaamse
Gemeenschap er nog aan denkt om de
grenzen van dit Brussel enigszins te
wijzigen.

Ik wil mij ook tot de Franstaligen rich-
ten om hen te zeggen dat Brussel
Vlaanderen en heel de Vlaamse Ge-
meenschap nodig heeft, dat Brussel in
de grootste mate afhankelijk is van
haar hoofdstedelijke functie en dat
het interregionale handelsverkeer
vooral naar Vlaanderen is gericht, dat
Brussel bijgevolg in de grootste mate
sociaal-economisch afhankelijk is van
Vlaanderen. De as Wallo-Brux zal de
dood betekenen van Brussel. De poli-
tiek ,,Bruxelles à part entière”, dus
Brussel als een derde autonoom ge-
west, zal noodlottig zijn en is boven-
dien reeds noodlottig voor Brussel
zelf.

Brussel en de Franstalige Brusselaar
in het bijzonder, zullen moeten kie-
zen, niet zozeer voor de Nederlands-
of Franstaligheid van Brussel. Zij
moeten kiezen voor, ofwel een toe-
komst van een verschraald provincie-
stadje, wanneer zij de politiek der
Franstaligen volgen, ofwel voor een
metropool met een brede dimensie en
een internationale toekomst, wanneer
zij de politiek van de Vlamingen vol-
gen. Ook de Franstalige Brusselaars
hebben alleen maar belang bij deze
hoofdstedelijke functie, een hoofdste-
delijke functie voor het huidige België
en voor de toekomstige statenbond
België, naar onze visie. Hoofdstedelij-
ke functie ook voor de Vlaamse Ge-
meenschap. Brussel moet zich nu
reeds en zo vlug mogelijk zodanig op-
stellen dat de Vlamingen Brussel als
hun hoofdstad ervaren.
Ik hecht veel belang aan dit moment

waarop wij Brussel zullen uitroepen
tot hoofdstad van de Vlaamse Ge-
meenschap. Of dit een historisch mo-
ment is weet ik niet. In elk geval is het
een moment dat een belangrijke
plaats in de geschiedenis van ons volk
zal hebben. 1 k verheug er mij nu reeds
bij voorbaat over dat in de Vlaamse
Raad dezelfde stemming zal worden
uitgebracht als in de Commissie. Ik
verheug er mij nu reeds over dat de
Vlaamse Raad eenparig dit voorstel
van decreet zal goedkeuren. Ik ver-
heug er mij over als Vlaming, die
reeds meer dan 25 jaar in Brussel leeft
en werkt, en ook als Vlaamse Brusse-
laar die meer dan 13 jaar lid is van de
gemeenteraad van onze hoofdstad. Ik
verheug er mij over dat wij Brussel
zullen uitroepen tot hoofdstad van de
Vlaamse Gemeenschap. (Applaus)

De Voorzitter : De heer De Grève
heeft het woord.

De heer L. De Grkve  (op de tribune) .
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, heren Ministers, dames en heren
vooreerst wens ik de rapporteur :e Le-
liciteren  voor zijn omstandig en uii-
stekend verslag.

Stellen wij eerst dat niet kan worden
ontkend dat het geamendeerde voor-
stel, dat een initiatief was van de Raad
en het ontwerp van decreet dezelfde
tekst inhouden. Niemand zal dat be-
twisten. Ik zal dan ook hier, in open-
bare vergadering, niet verder ingaan
op de discussie die wij in de commis-
sie hebben meegemaakt, wetende aan
wie nu de eer toekomt om het hier tv
laten goedkeuren. Ik denk dat uitein-
delij  k de eer aan de Raad zelf zal toe-
komen.

Het volstaat te verwijzen naar het eer-
ste advies van de Raad van State om te
begrijpen waarom de Executieve oor-
deelde het initiatief te moeten over-
nemen.

Wat de grond van het ontwerp-decreet
betreft, begrijpen wij niet dat het zo-
veel beroering heeft verwekt bij onze
Franstalige collega’s, in zoverre dat
wij ons kunnen afvragen : waar heb-
ben wij dit verdiend ?

Brussel heeft sinds mensenheugenis
de functie van hoofdstad vervuld, in
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rechte of in feite.

Reeds in de 13de eeuw werd Brussel
uitgekozen tot verblijfplaats van de
Hertogen van Brabant en van hun hof-
houding. Het is geweten dat Hertog
Jan 1 in 1284 aan Brussel een stad-
charter schonk dat in het Diets was ge-
steld, wat voldoende bewijst dat Brus-
sel een Vlaamse stad was en dat eeu-
wenlang is gebleven en zelfs, tot op
heden, alle gevallen van onze Fransta-
lige landgenoten ten spijt.

Op 1 december 1983 heeft de Franse
Gemeenschap trouwens een wijziging
van zijn Reglement van Orde ge-
stemd, waarin Brussel tot hoofdstad
van de Franse Gemeenschap wordt
verklaard.

Geen Vlaming heeft daar toen im-
mers kwaad in gezien. Wat de Fransta-
ligen in en met hun gezelschap doen,
is trouwens hun zaak, zoals het onze
zaak is wat wij in en met onze ge-
meenschap doen.

Zowel de NCC als de FCC zijn werk-
zaam in Brussel wat, gezien de eigen-
heid van hun bevoegdheden, iedereen
normaal vindt.

De gemeenschapsaangelegenheden
van de Vlamingen behoren dan ook
tot de volle bevoegdheid van de
Vlaamse Raad.

De keuze die wij vandaag maken is
niet alleen een historische, maar ook
een psychologische keuze en boven-
dien een praktische keuze.

Een psychologische keuze omdat wij
vanuit Vlaanderen de Vlamingen in
Brussel willen laten aanvoelen dat
Brussel ons nauw aan het hart blijft
liggen en door onze keuze maken wij
Brussel symbolisch tot hoofdstad van
Vlaanderen.

Een praktische keuze omdat de dage-
lij kse praktijk toch uitwijst dat Brussel
daarvoor aangewezen is. Vermits de
Vlaamse Raad en de Executieve hier
werken is er van praktische zijde
evenmin een bezwaar om die keuze te
maken.

Wat de juridische objecties betreft die
de Raad van State is blijven handha-

ven in zijn tweede advies, en ook al
hecht onze fractie steeds een zeer
groot belang aan de adviezen van de
Raad van State, hebben wij toch dit-
maal gemeend in deze louter symboli-
sche doch belangrijke aangelegen-
heid de strikt juridische zienswijze
van de Raad van State niet te moeten
volgen.

Over de vraag of een gemeenschap be-
voegd is voor zich een hoofdstad te
kiezen, blijft het advies van de Raad
van State trouwens vrij vaag.

Wij willen duidelijk stellen dat, voor
ons, de keuze van een hoofdstad voor-
al een symbolische daad is, zoals men
een vlag, een wapen, of dergelij ke din-
gen meer zou kiezen.

De beleidsverklaring van 25 januari
1982 van de Vlaamse Executieve had
Brussel reeds impliciet tot hoofdstad
gemaakt. Ik citeer : ,,Brussel is onze
hoofdstad, het bindmiddel bij uitstek
tussen de twee grote culturen in Bel-
gië en de brug van Vlaanderen met de
Europese Gemeenschappen en de
wereld.”

De tekst die wij zullen goedkeuren is
gewoon het expliciteren van wat reeds
impliciet onder ons en in de Vlaamse
Gemeenschap in het algemeen was
begrepen. (Applaus bij alle leden)
De Voorzitter : De heer Van Elewyck
heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers, collega’s, mijn tussen-
komst ‘namens de SP-fractie zal zeer
kort zijn.

In de allereerste plaats wil ik erop wij-
zen dat het decreet, waarover wij
straks zullen stemmen, een symboli-
sche betekenis heeft en daarom ook
voor onze fractie belangrijk is. Precies
daarom betreuren wij het nogal piet-
luttige gebekvecht over het ,,voorstel”
of ,,ontwerp”.

Dit gebekvecht was niet nodig ge-
weest als de Executieve beseft had dat
het parlementair initiatief zijn rech-
ten heeft. Men beknot het principe
van het parlementaire initiatief, dat
nochtans ingeschreven staat in de bij-
zondere wet, door naast een voorstel
van decreet ook een ontwerp in te die-

nen met een identische inhoud. Wij
betreuren dat de Executieve op deze
manier een zeer slecht voorhee]d
heeft gegeven. Bovendien heeft zij er
geen enkele motivering voor opgege-
ven.

Dat Brussel de hoofdstad is, ook van
het Vlaamse Gewest en de Vlaamse
Gemeenschap, is voor ons vanzelf-
sprekend. Wij zijn van mening dat dit
reeds een feitelijke toestand is. Wij
stellen echter niet dat Brussel uits]ui-
tend hoofdstad is van de Vlaamse Ge-
meenschap en niet meer dan dat. Inte-
gendeel, het is voor ons geen pro-
bleem dat de Franstalige gemeen-
schap in dit land in zijn reglement van
orde heeft ingeschreven dat Brussel
de hoofdstad is van de Franstalige ge-
meenschap, zoals het voor ons ook
uiteraard geen probleem is dat Brus-
sel de hoofdstad is van België.

Wij hopen - en ik veronderstel iede-
reen - dat eens Brussel tot hoofdstad
van Europa zal kunnen worden gecon-
sacreerd. Dit moet allemaal kunnen,
in één enkele stad, in dit Brussel, dat
als bindteken moet kunnen fungeren
en als symbool. Dus is Brussel ook
voor ons Vlamingen uiteraard de
hoofdstad.

Mijnheer de Voorzitter, wij betreuren
dat rond dit voorstel-ontwerp van de-
creet enige beroering is ontstaan ; wij
betreuren dat rond symbolen als dit
spanningen moeten ontstaan en span-
ningen ontstaan zijn. Wij zouden wij-
len Lode Craeybeckx wille parafrase-
ren en zeggen : ,,Wij Vlamingen, wij
laten Brussel niet los.” (Applaus bij de
SP en de VU)
De Voorzitter : De heer Weckx heeft
het woord.
De heer H. Weckx (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, mijnheer de Minister, geachte CO]-
lega’s,  namens de Christelijke Volks-
partij wil ik hier kort ons standpunt
vertolken.

Het is juist, zoals de heer Anciaux
eraan heeft herinnerd, dat dit decreet
een lijdensweg heeft meegemaakt.
Dat houdt verband met de vele onvol-
komenheden van de grondwetsher-
ziening van 1980 en de bijzondere en
gewone wet. Het is het zoveelste Plei-
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dooi om die herziening van de Grond-
wet van 1980 te verbeteren en te vol-
tooien. (Applaus bij de VU)  Ik zal over
de procedure niet verder uitweiden.
Wat belangrijk is, is het uiteindelijk
resultaat. Als Vlaamse Brusselaar en
ook namens mijn fractie, leg ik de na-
druk erop dat wij nu een belangrijk
moment beleven. Ik kan volledig on-
derschrijven wat de heer Anciaux hier
zoëven op de tribune heeft gezegd. Of
men het nu symbolisch of realistisch
wil benaderen, het is belangrijk om-
dat het ,,Vlaanderen laat Brussel niet
los”, wat zo dikwijls door de Vlaamse
Beweging werd gelanceerd, nu einde-
lijk in een decreet officieel wordt er-
kend.

Het is juist dat het alleen nog maar
gaat over Brussel-Stad - de 19 ge-
meenten zijn nog niet gefusioneerd,
wij weten ook niet hoe dat stadsge-
west er uiteindelijk zal uitzien, -
maar dit alles neemt het belang van
dit decreet en van deze belangrijke
stap niet weg. Ik wens nog te onder-
strepen, dat is door onze vertegen-
woordigers van de vier fracties in de
gemengde parlementaire commissie
de jongste weken herhaaldelijk ge-
zegd, zodat de Franstaligen het nu wel
duidelijk moeten weten, dat deze
grenzen van Brussel grondwettelijk
vastliggen. Of nu het Brussel van de
19 gemeenten uiteindelijk één stad
Brussel wordt ofBrussel-Stad met een
aantal deelgemeenten heeft geen be-
lang. Aan de grenzen van Brussel kan
voor iedereen in deze Vlaamse Raad
niet meer worden getornd. Wij willen
dit bij de stemming van onderhavig
decreet nogmaals heel duidelijk stel-
len.

Ik maak van de gelegenheid gebruik
om aan al de collega’s en ook aan de
leden van de Executieve te vragen dat
voor de decreten die in de Vlaamse
Raad zowel op initiatief van de leden
als van de Executieve in de toekomst
zullen worden ingediend, rekening
ZOU worden gehouden met de specifi-
citeit van de toestand in Brussel waar-
door de Vlamingen aldaar het niet al-
tijd gemakkelijk hebben. Wij kunnen
allen voorbeelden geven van decreten
uit het verleden, zelfs van vrij recente
decreten, waarvan de toepassing voor
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Brussel niet kan worden afgedwon-
gen, omwille van het feit dat wij in on-
ze Vlaamse Raad met de specificiteit
van de wijze waarop de Vlamingen
zich in Brussel bewegen geen reke-
ning hebben gehouden.

Als slot van mijn betoog, vraag ik na-
mens mijn fractie dat daaraan in de
toekomst meer aandacht zou worden
besteed ; niet met de bedoeling voor
de Vlamingen in Brussel uitzonderin-
gen en afwijkingen te vragen, maar
vanuit de bekommernis dat de decre-
ten ook een volledige toepassing zou-
den kunnen hebben op het Brussels
grondgebied. (AIgemeen  applaus)

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, in de eerste plaats breng ik hul-
de aan de verslaggever, de heer De
Beul, die de moeilijke procedure die
het tot stand komen van dit ontwerp is
voorafgegaan, voortreffelijk heeft ge-
schetst.

Eerst wens ik in te gaan op de proce-
duremoeilijkheden die zich hebben
gesteld. Zij zijn het gevolg van het feit
dat de procedure van de bevoegd-
heidsregeling samen liep met de pro-
cedure van het belangenconflict tus-
sen de Gemeenschappen. Dit zijn
twee onderscheiden zaken en de pro-
cedures om tot een oplossing te ko-
men zijn ook verschillend. Inzake de
bevoegdheid kan het conflict uit de
weg worden geruimd door het feit dat
op een bepaald ogenblik in het Over-
legcomité een gemotiveerd advies
wordt uitgebracht dat toelaat de pro-
cedure verder te zetten en het advies
van de Raad van State ter zijde te leg-
gen.

Mag ik eraan herinneren dat de be-
voegdheidsprocedure in verband met
het voorstel van decreet op gang werd
gebracht door de Voorzitter van deze
Raad. Na door de Voorzitter van deze
Raad te zijn onderzocht, heeft de
Raad van State de onbevoegdheid van
de Vlaamse Raad vastgesteld.

Anderzijds werd de procedure van het
belangenconflict ingezet door een
stemming in de Franse Raad. Ingevol-
ge dit conflict werd een andere rege-
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ling op gang gebracht, evenwel zonder
resultaat. Voor dit dossier is er her-
haaldelij k voor verschillende punten
een interferentie geweest tussen bei-
de conflictregelingen.

Waarom werd er dan een ontwerp van
decreet ingediend door de Executie-
ve ? Sommigen beweren dat dit ge-
beurd is omdat de Executieve geen
eerbied opbrengt voor het parlemen-
tair initiatief. Dit is noch in mijnen
hoofde, noch in hoofde van mijn col-
lega’s het geval, integendeel. Een
groot aantal initiatieven uitgaande
van leden van deze Raad, werden door
de Executieve bijgetreden, gemeen-
schappelijk onderzocht in commissie,
verbeterd, enzovoort. Waarom heb-
ben wij het nochtans nuttig geoor-
deeld hier een ontwerp van decreet in
te dienen ? Ten eerste, wilden wij een
ontwerp indienen waarbij het pro-
bleem van de bevoegdheid niet zou
rijzen. Het ontwerp van decreet opge-
steld door de Executieve, hield reke-
ning met de opmerkingen van de
Raad van State. Achteraf hebben wij
jammer genoeg moeten vaststellen
dat desondanks de Raad van State ons
nadien niet heeft gevolgd. Dat is de re-
den waarom wij ten behoeve van het
Overlegcomité Regering-Executie-
ven een ontwerp van gemotiveerd ad-
vies hebben opgesteld waarvan wij
normalerwijze mochten verwachten
dat het door het Overlegcomité zou
worden bijgetreden. Het is misschien
goed even duidelijk te maken op
grond van welke argumenten wij de
bevoegdheid van de Vlaamse Raad
wel hebben bepleit. In dit ontwerp
van advies staat, verwijzende naar de
stelling van de Raad van State, de vol-
gende tekst : ,,De Raad van State con-
cludeert tot de onbevoegdheid op
grond van de dubbele vaststelling dat
enerzijds voor de Gemeenschappen
geen met artikel 126 van de Grondwet
corresponderende bepaling te vinden
is - artikel 126 bepaalt dat Brussel de
hoofdstad van het Rijk is - en ander-
zijds het begrip hoofdstad veelal aan
het begrip staat wordt gebonden”.

Wat is daarop onze argumentatie ge-
weest ? Wat het eerste punt betreft is
het naakte feit dat er voor de Gemeen-
schappen een met artikel 126 van de
Grondwet vergelijkbare bepaling ont-
breekt, geen afdoend argument. Er
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zijn namelijk ook andere bepalingen
in de Grondwet waar er voor de Ge-
meenschappen een corresponderen-
de bepaling ontbreekt, zonder dat
hieruit tot de onbevoegdheid van de
Gemeenschappen kan worden ge-
concludeerd. Ik geef u een paar voor-
beelden. Artikel 29 van de Grondwet
zegt dat de Uitvoerende Macht, zoals
zij door de Grondwet is geregeld, be-
rust bij de Koning. Er is noch in de
Grondwet, noch in de bijzondere wet
van 8 augustus 1980 een analoge be-
paling voor de Gewesten of voor de
Gemeenschappen. Artikel 125 van de
Grondwet bepaalt : ,,De Belgische
Natie kiest als kleuren rood, geel en
zwart, en als rijkswapen de Belgische
Leeuw met de kenspreuk ,,Eendracht
maakt Macht”. Welnu, over de sym-
bolen van de Vlaamse Gemeenschap,
het volkslied, de kleur van de vlag, en-
zovoort, bestaat er geen enkele be-
schikking in de Grondwet. Wij heb-
ben dit autonoom vanuit de hoogste
instantie van de Vlaamse Gemeen-
schap, namelijk de Raad, vastgesteld.

Het tweede argument van de Raad
van State is dat het begrip hoofdstad
veelal aan het begrip ,,staat” wordt ge-
bonden. Wij hebben ter zake ook een
aantal naslagwerken nagekeken.
Daarin wordt het begrip ,,hoofdstad”
evenzeer aan de begrippen ,,gewesten
en provincies”, als aan het begrip
,,land” gekoppeld. Bovendien, relati-
veert de Raad van State zelf zeer sterk
het argument door de uitdrukking
,,veelal”, met andere woorden niets
verhindert dat een gewest, een provin-
cie, enzovoort, een eigen hoofdstad
zou aanduiden.

Niettegenstaande wij in de richting
van het advies van de Raad van State
een gemotiveerd advies hadden opge-
steld, is het niet mogelijk geweest dit
in het Overlegcomité Regering-Exe-
cutieven te doen goedkeuren. Ik wijs
hier op het fundamentele verschil dat
bij deze stemming tot uiting is geko-
men, met name dat alleen de nationa-
le Ministers de onbevoegdheid van de
Gemeenschappen ter zake hebben
beklemtoond, terwijl de Voorzitters
van de Franse Gemeenschapsexecu-
tieve en van de Vlaamse Gewestexe-
cutieve niet de onbevoegdheid in de
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motivering voor een negatief stand-
punt hebben aangehouden, maar al-
leen het feit dat ze zo in hun belang
werden geschaad. Ziedaar het verloop
van de procedure.

Wanneer ik heb gezegd dat wij vanuit
de Executieve zelf een ontwerp van
decreet hebben opgesteld, was dit
enerzijds om tegemoet te komen aan
het advies van de Raad van State en
anderzijds omdat wij op dat ogenblik,
vooraleer de procedure inzake de be-
voegdheid ten einde was, duidelijk
wilden aantonen dat de hele Vlaamse
Gemeenschap - de Executieve in
haar geheel samen met de Raad -
achter een dergelijke bepaling stond.
Het is jammer genoeg niet mogelijk
geweest in de Executieve alle Minis-
ters rond dit ontwerp van decreet te
verenigen. Dientengevolge heb ik al-
leen het ontwerp van decreet voorge-
legd.

Ik verheug ‘mij er evenwel over dat,
zowel in de Commissie als straks in de
algemene vergadering hoop ik, een
eenstemmigheid zal worden bereikt
over wat in het ontwerp is vastgesteld.

In de strikt juridische betekenis van
het woord, evenals bij de behandeling
hier in de Raad, heeft dit decreet in
feite een symbolische waarde. Maar,
daaraan moet worden toegevoegd wat
nu reeds in de realiteit bestaat, met
name dat de Executieve haar zetel
heeft bepaald in Brussel. Zij kan dit
autonoom doen, de wet geeft haar
daarvoor de bevoegdheid. Deze be-
slissing is genomen. Wij zijn trouwens
bezig met de organisatie ter plaatse
van de administratieve diensten van
de Vlaamse Executieve, zodanig dat
inderdaad ook Brussel onze werk-
plaats is in de echte betekenis van het
woord.

Daaraan is vanzelfsprekend ook ge-
koppeld dat de Raad hier in deze stad
zetelt. Ik wil echter nog op een paar
andere elementen wijzen. Vanuit de
Vlaamse Gemeenschap willen wij,
naast de historische redenen, naast
onze binding op het vlak van de cultu-
rele en persoonsgebonden ontwikke-
ling waar wij ook juridische bevoegd-
heid uitoefenen in de 19 gemeenten,
deze stad ook aanwenden als een ven-
ster op de wereld, als een referentie-
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punt voor de wereld naar Vlaanderen
toe gezien deze stad geografisch volle-
dig binnen het Vlaamse grondgebied
gelegen is. Ook dit is belangrijk en als
een troef te gebruiken wanneer wij
naar het buitenland de identiteit van
Vlaanderen willen uitdragen en be-
vestigen.

Daarom verheug ik mij erover dat
door alle leden van de Raad zal wor-
den ingestemd met dit ontwerp dat ju-
ridisch een symbool vestigt maar er
tevens op wijst dat het geheel van de
Vlaamse Gemeenschap Brussel ook
werkelijk als haar hoofdstad be-
schouwt en als haar referentiepunt
naar de wereld toe, wat ontegenspre-
kel ij k van groot belang is omdat wij er
moeten van uitgaan dat wij in onze
Vlaamse autonomie ons niet in ons-
zelf willen terugtrekken maar inte-
gendeel de grootst mogelijke open-
heid naar de wereld toe moeten uit-
stralen.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet betreffende de keu-
ze van Brussel tot hoofdstad van de
Vlaamse Gemeenschap.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegenheid
bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet.

- Aangenomen.

Artikel 2

De stad Brussel is de hoofdstad van de
Vlaamse Gemeenschap.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. Wij zullen deze namiddag de
hoofdelijke stemming over het gehele
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ONTWERP VAN DECREET houdende
het statuut van de logiesverstrekkende
bedrijven
- 223 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3

Algemene bespreking en verwijzing
naar commissie

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet houdende het sta-
tuut van de logiesverstrekkende be-
drijven.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Desutter, verslaggever, heeft
het woord.

De heer E. Desutter (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, het de-
creet dat heden aan uw goedkeuring
wordt voorgelegd is zeer belangrijk
voor de toeristische sector.

De bevoegde commissie heeft dan
ook 6 vergaderingen aan dit ontwerp
gewijd.

Waar er soms problemen waren met
de juiste klemtoon en correcte uit-
spraak bleek ook het advies van de
Raad van State van groot belang te
zijn. Ik wil erop wijzen dat dit decreet
handelt over logiesverstrekkende be-
drijven en niet over instellingen waar
een verblijf logisch verstrekkende ge-
volgen kan hebben. Deze instellingen
zouden wellicht het voorwerp kunnen
uitmaken van een ander decreet.

Het statuut van de logiesverstrekken-
de bedrijven behoort op basis van arti-
kel 4 van de bijzondere wet van 8 au-
gustus 1980 tot de bevoegdheid van
de Vlaamse Gemeenschap.

Dit ontwerp werd op 21 april 1983
voor advies aan de Raad van State
overgemaakt. In zijn advies van 28
april 1983, dat als bijlage toegevoegd
werd aan het verslag, wijst de Raad
van State op ,,het parallellisme van het
huidige voorontwerp met het voor-
ontwerp van decreet houderide  het
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statuut van de reisbureaus”.

De Raad van State had ter zake op 9
december 1981, een advies uitge-
bracht waarin bepaald werd dat, glo-
baal beschouwd, het toerisme buiten
de bevoegdheid van de Vlaamse Raad
ligt. De Voorzitter van de Vlaamse
Raad vroeg op 14 juni 1983 een gemo-
tiveerd advies aan het Overlegcomité
Regering-Executieven.

In zijn gemotiveerd advies was het
Overlegcomité van oordeel dat ,,het
ontwerp van decreet houdende het
statuut van de reisbureaus kan kade-
ren in het groter geheel van het toeris-
mebeleid, waartoe onder meer het
statuut van de reisbureaus, het kam-
peerwezen en de logiesverstrekkende
bedrijven behoren, op voorwaarde dat
niet geraakt wordt aan de vestigings-
voorwaarden die tot de nationale be-
voegdheden behoren.”

Ingevolge deze beslissing werd er een
tweede maal advies over de inhoud
van het ontwerp-decreet aan de Raad
van State gevraagd. De Raad van State
weigerde zich uit te spreken over de
inhoud van het ontwerp omdat hij van
mening was dat de stellingname van
het Overlegcomité niet kon worden
beschouwd als een advies.

De Vlaamse Executieve was van oor-
deel dat het Overlegcomité geen
tweede maal geraadpleegd moest wor-
den over een toeristische materie en
besloot het ontwerp van decreet naar
de Vlaamse Raad te versturen.

Niettemin, nadat de Commissie reeds
ver gevorderd was met haar werk-
zaamheden, artikelen 1 tot en met 5
waren reeds behandeld, besliste de
Voorzitter van de Vlaamse Raad nog-
maals het advies van de Raad van Sta-
te te vragen volgens artikel 48 van het
Reglement van Orde. Vooraleer dit
advies aankwam, had het Overlegco-
mité zich ter zake beraden en eenpa-
rig een gunstig advies uitgebracht, zo-
dat de werkzaamheden konden wor-
den verder gezet.

Wat is het doel van dit decreet ? Er
wordt vastgesteld dat een steeds gro-
ter aantal logiesverstrekkende bedrij-
ven zich trachten te onttrekken aan de
wet van 19 februari 1963, houdende
het statuut van hotelinrichtingen.
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Door zich buiten de wet te plaatsen, is
stilaan een parallel circuit van logies-
verschaffing ontstaan waarbij ook de
normen inzake brandbeveiliging en
hygiëne met de voeten worden getre-
den. Ook fiscale, sociale en economi-
sche wetten en verplichtingen worden
meestal niet nageleefd.

Ter bescherming van de consument
en ter vrijwaring van de normale ex-
pansie van de sector, dient het toepas-
singsveld te worden uitgebreid tot alle
logiesverstrekkende bedrijven.

Bij de algemene bespreking werd her-
haaldelijk erop gewezen dat de bepa-
lingen omtrent de vestigingswet tot de
bevoegdheid van de nationale wetge-
ver behoren.

De Gemeenschapsminister heeft ech-
ter aangestipt dat de vestigingsvoor-
waarden van de zogenaamde vesti-
gingswet voornamelijk slaan op perso-
nen, terwijl de vestigingsvoorwaarden
in dit ontwerp vermeld, betrekking
hebben op de infrastructuur. Ook
voorwaarden in verband met onder
meer de moraliteit en veiligheid wor-
den aangezien als voorwaarden die
niet zodanig op de personen maar
voornamelijk op de instelling zelf be-
trekking hebben.

Artikel 2 van het ontwerp bepaalt wat
onder logiesverstrekkend bedrijf
dient verstaan te worden.

Dit gaf aanleiding tot langdurige ge-
dachtenwisselingen en discussies.

De Gemeenschapsminister heeft een
nieuwe tekst voorgesteld. De colle-
ga’s, Renaat Peeters, Paul Breyne en
André De Beul hebben eveneens
amendementen ingediend.

Het voorstel van deze laatste collega
werd uiteindelijk aanvaard. Het
nieuw artikel 2 luidt dus als volgt :
,,Voor de toepassing van dit artikel
wordt als logiesverstrekkend bedrijf
aangezien, iedere toeristische han-
delsexploitatie, die ongeacht haar be-
naming, met daartoe uitgeruste ka-
mers logies verstrekt, ongeacht de
duur van de verhuring. Enkel de lo-
giesverstrekkende bedrijven die over
tenminste vier kamers en/of accom-
modatie voor tenminste 10 personen
beschikken, vallen onder de toepas-

849



overgangsregeling. 
derdeleeftijdstoeris- 

geotoeris- 
me, 	 cultuur-histo- 
risch 	 kust- 

één- 

ge- 

uit- 

VZW's 
logiesverstrek- 

uit-
uit- 

Gemeenschapsminis- 

gedeel- 
telij 

mid- 
ver- 	 ge- 

zaken- 

direc-

niet- 

SO- 

Desutter

sing van dit decreet”.

Uit de discussie bleek onder meer het
volgende : het landbouwtoerisme is
niet opgenomen in deze teksten om-
dat de meeste bedrijven in de Vlaam-
se landbouw niet genoeg ruimte vrij
hebben om aan de hier opgenomen
normen te voldoen. Denk aan vier ka-
mers of logement voor tien personen.

Studentenkamers, de toevallige één-
kamer-verhuur en de internaten val-
len niet onder de toepassing van dit
decreet.

Jeugdherbergen en organisaties die
zich zijdelings met toeristische activi-
teiten bezighouden, vallen wel onder
de toepassing van dit decreet.

Weekendverblijven en appartemen-
ten vallen onder de bepalingen van de
huishuurwet en niet van dit decreet.
Het decreet is wel van toepassing voor
zogenaamde apparthotels.

Het decreet is ook van toepassing op
de VZW’s  die tot doel hebben toeris-
tische infrastructuur te verhuren.

Het dient duidelijk te gaan om instel-
lingen met een handelskarakter, en
met een toeristische functie.

Bij de bespreking is ook de vraag gere-
zen over wat men onder toeristische
instelling verstaat. Uit de in de vaklit-
teratuur geldende omschrijvingen,
zou volgens de Gemeenschapsminis-
ter volgende definitie kunnen worden
gedistilleerd.

,,Toerisme omvat alle gedragsvormen
van een persoon of een groep die zich
buiten de eigen gemeente of streek
verplaatst om er zich geheel of gedeel-
telij k met een niet-professionele aan-
gelegenheid bezig te houden.

De courante samenstellingen met het
woord toerisme getuigen daarvan.

Naar de duur : eendagstoerisme, mid-
weektoerisme, weekendtoerisme, ver-
blijfstoerisme ; naar de aard : zaken-
toerisme, congrestoerisme ; naar de
vorm : hoteltoerisme, zwerftoerisme,
hoevetoerisme ; naar de status : so-
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ciaal toerisme ; naar de leeftijd :
jeugdtoerisme, derdeleeftijdstoeris-
me ; naar de benadering : geotoeris-
me, natuurtoerisme, cultuur-histo-
risch toerisme ; naar de streek : kust-
toerisme.

Onder toeristische handelsexploitatie
wordt verstaan een onderneming die
wordt geëxploiteerd of uitgebaat met
een toeristisch doel.

Artikel 3 bepaalt dat niemand zonder
vergunning een logiesverstrekkend
bedrijf mag exploiteren.

Artikel 4 bepaalt dat de vergunning
verleend, geweigerd of ingetrokken
wordt onder de voorwaarden en in de
vorm bepaald door de Vlaamse Exe-
cutieve met vrijwaring van de rechten
van de verdediging. Via een amende-
ment van de heer Peeters werd dit ar-
tikel aangevuld met de tekst ,,na ad-
vies van het Technisch Comité voor
de logiesverstrekkende bedrijven”.

De oprichting van een technisch Co-
mité zal geregeld worden via een uit-
voeringsbesluit. Werkgevers en werk-
nemersorganisaties, de dienst econo-
mie en werkgelegenheid, de adminis-
tratie voor Toerisme zullen er in zete-
len. De Gemeenschapsminister heeft
tevens verklaard de nodige zorg te
besteden aan de vertegenwoordiging
van de sector sociaal toerisme.

Artikel 5 bepaalt dat de openings- en
exploitatievoorwaarden, het model
van het uitgereikte erkenningsteken,
het bekendmaken van de prijzen, de
classificatienormen, de normen inza-
ke brandveiligheid en de voorwaar-
den tot toekenning van premies via
uitvoeringsbesluiten door de Execu-
tieve zal vastgesteld worden.

Op voorstel van de heer De Beul werd
de moraliteitsvoorwaarde weggela-
ten.

Het erkenningsteken dient ingevolge
een amendement van collega Peeters
,,goed zichtbaar bij de hoofdingang”
aangebracht worden. Inzake brand-
veiligheid wordt gesteld dat de ge-
meenschapsnormen zullen prevale-
ren op de gemeentelijke verordenin-
gen. Bestaande bedrijven zullen de
tijd krijgen zich in regel te stellen via
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een overgangsregeling.  Dit mede in-
gevolge een amendement van collega
De Beul.

Eveneens ingevolge een amendement
van de heer De Beul wordt duidelijk
gesteld dat inzake premiestelsel geen
afbreuk wordt gedaan aan de bestaan-
de premieregeling voor het sociaal
toerisme.

Artikel 6 regelt het principe van de ad-
ministratieve sanctie, en stelt boven-
dien de voorwaarden van morele aard
vast die kunnen opgelegd worden aan
degene die het dagelijks beheer van
het bedrijf voert.

Bij de stemming van dit artikel heb-
ben drie leden zich onthouden met als
argument dat lichte straffen op zede-
lijk vlak vaak zeer delicaat zijn en te
zware gevolgen kunnen hebben voor
de betrokkene.

Dit artikel heeft betrekking op de ge-
rechtelijke sanctie.

Dat de hoven en rechtbanken boven-
dien de dader van het misdrijf kunnen
verbieden gedurende een periode van
1 tot 12 maanden een logiesverstrek-
kend bedrijf te exploiteren, bleek vol-
gens de meerderheid van de commis-
sie overbodig. Het tweede lid van dit
artikel werd dan ook weggelaten.

De andere artikelen werden mits en-
kele kleine technische wijzigingen
eenparig goedgekeurd, zoals dit uit-
eindelijk ook het geval was met de uit-
eindelijke gewijzigde en geamendeer-
de tekst van het decreet.

In het bijzonder wil ik uw aandacht
vragen voor het feit dat het hier om
een kaderdecreet gaat. De punten be-
treffende de brandveiligheid, de clas-
sificatie, de premies, de samenstelling
van het Technisch Comité en het sta-
tuut zullen in uitvoeringsbesluiten
bepaald worden.

Inzake brandveiligheid zullen de
richtlijnen van het departement van
binnenlandse zaken, algemene direc-
tie van de civiele bescherming, ge-

i
1

volgd worden. Premies zullen ook
kunnen uitgekeerd worden aan niet-
exploitanten die werken bekostigen 1
in verband met brandpreventie.

I
/
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Wat de classificatie betreft wordt de
aanbeveling overgenomen van het co-
mité van ministers van de Benelux de
dato 25 november 1976.

Een lid heeft zich bij de bespreking
van artikel 1 onthouden omdat hij
geen kennis heeft kunnen nemen van
de uitvoeringsbesluiten.

De Gemeenschapsminister heeft me-
degedeeld dat een ontwerp van de-
creet op het sociaal toerisme evenals
op het kampeertoerisme ook mag ver-
wacht worden.

Ten slotte wil ik erop wijzen dat tij-
dens de eerste vergaderingen de heer
Matthys als verslaggever was aange-
duid. Ik heb zijn taak overgenomen en
dank hem voor de medewerking wel-
ke hij, samen met het secretariaat, bij
de opstelling van dit verslag heeft ver-
leend.

In het kader van het toeristisch beleid
is het decreet houdende het statuut
van de logiesverstrekkende bedrijven

een zeer belangrijk element.

Ik mag dan ook vragen aan de heer
Gemeenschapsminister Poma  om
spoedig de andere decreten inzake
toerisme aan de Vlaamse Raad voor te
1 eggen.

Zoals gezegd werd dit decreet door de
Commissie eenparig aanvaard. Ik
hoop dat ook de Vlaamse Raad zijn
eenparige goedkeuring zal verlenen.
(Algemeen applaus)
De Voorzitter : De heer Van den
Broeck heeft het woord.

De heer 0. Van den Broeck (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
mag ik, alvorens mijn eigenlijke uit-
eenzetting aan te vangen, die zeer
kort zal zijn, de verslaggever geluk-
wensen met zijn degelijk en uitge-
breid rapport. Daarin heeft hij geallu-
deerd op twee elementen die ook ik
eventjes ter sprake wil brengen.

Ten eerste, zijn er de vestigingsvoor-

waarden waarover wij herhaaldelijk in
de Commissie hebben gediscus-
sieerd. Niettegenstaande de uitvoeri-
ge uitleg van de Minister, werden
mijn twijfels dienaangaande niet ten
volle weggewerkt. Niettemin en voor-
al met het oog op de andere aspecten
van het decreet, heb ik dit ontwerp
goedgekeurd.

Enkele woorden over het verdere toe-
passingsgebied van het decreet. De
jongste jaren heeft men vastgesteld,
en ook de verslaggever heeft dit ver-
meld, dat een groot aantal logiesver-
strekkende bedrijven zich onttrekken
aan de fameuze wet van februari 1963.
Hierdoor ontstond niet alleen een pa-
rallel circuit van logiesverstrekkende
bedrijven maar werden daarenboven
de voorschriften voor brandbeveili-
ging vaak met voeten getreden. Het
decreet komt dan ook tegemoet aan
de noden die er bestaan niet alleen in-
zake concurrentie met het buitenland
en promotie, maar ook inzake de be-
scherming van de consument. Het is
trouwens belangrijk dat de consu-
ment bij voorbaat weet dat hij in
Vlaanderen van een logiesverstrek-
kend bedrijf kan en mag verwachten.

Onderhavig decreet zal tevens de
Vlaamse Executieve mogelijkheden
geven op te treden op - naar mijn me-
ning - drie belangrijke domeinen in
de sector van de logiesverstrekkende
bedrijven, met name brandbeveili-
ging, classificatie, premiestelsel. Het
zal trouwens voor de toeristische sec-
tor van groot belang zijn de consu-
ment alle mogelijke waarborgen te
kunnen bieden, vooral inzake brand-
beveiliging. Ik zou dan ook de Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve wil-
len verzoeken zo spoedig mogelijk
werk te maken van de normalisatie
van de richtlijnen inzake brandpre-
ventie en -beveiliging.

Ook zou er inzake de bevoegdheden
van de gemeentebesturen wat de
brandbeveiliging betreft, meer duide-
lij kheid moeten komen.

Ik ben ervan overtuigd dat dit decreet
aan de toeristische sector in Vlaande-
ren aanzienlijke impulsen zal geven
die deze tamelijk zwaar getroffen sec-
tor nodig heeft voor de toekomst. (AI-
gemeen applaus)
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De Voorzitter : De
heeft het woord.

heer Marmenout

De heer G. Marmenout (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s, de
crocusvakantie is wel een gepast mo-
ment om een toeristische materie te
behandelen, hoewel het wellicht wat
lastig zal zijn voor wie in een carna-
valstad woont. Vooraf wens ik ook de
heer Desutter te feliciteren met zijn
nauwkeurig en degelijk verslag.

De hotelsector is ongetwijfeld de oud-
ste logiesvorm in ons gewest. De-
ze bedrijvigheid situeerde zich in de
kunsthistorische steden, zoals Brug-
ge, Gent, Antwerpen en Brussel en
concentreerde zich vooral aan onze
kust.

De stedelijke badplaatsen Blanken-
berge, Knokke, Oostende en De Pan-
ne vormen inderdaad samen 65 pro-
cent van het aantal inrichtingen en 73
procent van de totale logiescapaciteit.
In ,,Le Guide des Baigneurs” van Du-
bar, uitgegeven in 1825, was er reeds
sprake van logies bij particulieren en
in hotels te Oostende. Op het einde
van de negentiende eeuw waren er
ook reeds een vijftal hotelinrichtingen
te Blankenberge. Het was echter pas
in 1885 dat het hotelwezen een ware
doorbraak kende. Inzake logiescapa-
citeit bereikte het hotelwezen zijn
hoogtepunt tussen beide wereldoorlo-
gen maar kwam, vooral aan de kust,
zeer zwaar gehavend uit de Tweede
Wereldoorlog. Te Oostende alleen
bijvoorbeeld waren 30 hotels totaal
verwoest en een 60-tal andere fel ge-
teisterd. Na de bevrijding waren
slechts een lOO-tal  hotels in staat hun
deuren te openen. De vastgestelde af-
takeling van het hotelwezen is echter
aan meer dan aan die ene factor toe te
schrijven. De hoteliers en pension-
houders moesten afrekenen met een
aantal nieuwe gegevens die velen de-
den aarzelen of afzien van modernise-
ring of van nieuwbouw, waaronder :
de loonkostenontwikkeling, met dui-
delijke impact, vooral op de grotere
inrichtingen, de palace- en luxeho-
tels ; het appartementstoerisme, een
nieuwe logiesvorm, die zijn intrede
deed.

Naarmate het appartementstoerisme
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veld won, ging de grondprijs op en in
de nabijheid van de strandboulevards,
met fabelachtige sprongen de hoogte
in. Voor menige inrichting was de ren-
dabiliteit van de grond veel groter dan
de opbrengst uit de hotelexploitatie.
Verkoop van de inrichting was dan
ook het logisch gevolg. Een voor-
beeld : tijdens de periode 1951-1971,
werden aan onze kust 99 hotels en 39
pensions afgebroken ten voordele van
appartementsgebouwen.

De naoorlogse periode was ook nog
om andere redenen een moeilijke pe-
riode. De hersteltoelagen kwamen
laat op gang en de oorlogsschadever-
goeding was laag. De buitenlandse
klanten bleven weg, vooral door wis-
selbeperkingen en hoge prijzen (de
devaluatie van het pond in 1949 kwam
voor ons toerisme zeer hard aan). Het
binnenlands kliënteel voelde zich
daarenboven aangetrokken tot zonni-
ge gebieden omwille van de relatief
gunstige prijzen - de Belgische frank
was toen nog een harde valuta - in de
hand gewerkt door de ontwikkeling
van snelle verkeersmiddelen en ver-
keersfaciliteiten in binnen- en buiten-
land.

Onder de gegeven omstandigheden is
het dan ook niet zo verwonderlijk dat
hotels en pensions, vooral aan de kust,
vandaag sterk verouderd zijn en niet
meer beantwoorden aan de eisen ge-
steld door de kliënteel.

De algemene indruk is ,,old  fashioned
look” zowel naar buiten als naar bin-
nen. Wat voorafgaat, geeft evenwel
een te zwart beeld van wat, in het ho-
telwezen, in de naoorlogse periode
aan de kust gebeurde.

Spijts het pessimistisch klimaat werd
aan nieuwbouw gedaan maar de uit-
eindelijke balans is bedroevend.
Daarentegen werden, in een beperkt
aantal instellingen, inspanningen ge-
leverd om te moderniseren en aan te
passen wat in zekere mate werd in de
hand gewerkt door :

1. de modemiseringspremie inge-
voerd door de heer Piens, toenmalig
staatssecretaris voor toerisme, via het
koninklijk besluit van 8 mei 1967. Dit
koninklijk besluit werkte echter prak-
tisch enkel psychologisch prikkelend,

Statuut logiesverstrekkende bedrijven

want hoewel de jaarlijks uitgetrokken
kredieten zeer bescheiden waren,
werd, voor sommige jaren, het voor-
ziene budget niet uitgeput. De aan-
passings- en moderniseringswerken
bleven dus op een laag pitje.

2. Belangrijker evenwel was de poging
tot hulpverlening in het kader van de
expansiewetten, voor nieuwbouw en
modernisering van enige omvang,
voor hotelinrichtingen die ressorteren
onder de KMO-ondernemingen. Voor
de kust - belangrijkste centrum wat
betreft de logiescapaciteit - betekent
dat enkel de wet van 25 mei 1959 met
uitzondering van Nieuwpoort, tot nog
toe, als enige kustgemeente, gelegen
in de ontwikkelingszone. De resulta-
ten kunnen op een hand worden ge-
teld.

Niettegenstaande de steunverlening
van de overheid een zekere kentering
in de richting van het goede inluidde,
blijft het hotelwezen, zeker aan de
kust, kampen met een verouderde
structuur. De actualiteit van het mo-
derniseringsprobleem werd trouwens
duidelijk geïllustreerd door de be-
langstelling bij de recente colloquia te
Blankenberge, Knokke, Oostende en
De Panne.

Mijnheer de Minister, dit kaderde-
creet  wordt door onze fractie als posi-
tief ervaren en principieel goedge-
keurd omdat het een aanpassing van
het premiestelsel voorziet door verho-
ging van het bedrag, dat ook uitkeer-
baar wordt gemaakt aan niet-exploi-
tanten, die werken bekostigen in ver-
band met de brandpreventie ;

paal en perk wenst te stellen aan lo-
giesverstrekkende bedrijven die zich
onttrekken aan de wet van 19 februari
1963, houdende het statuut van de ho-
telinrichtingen ;

door normering van de richtlijnen een
eind wil maken aan de inderdaad tal-
rijke inbreuken op de meest elemen-
taire normen inzake brandbeveiliging
en hygiëne ;

ter bescherming van de consument en
ter vrijwaring van de normale expan-
sie van de sector, dat uitbreiding van
het toepassingsveld beoogt tot alle lo-
giesverstrekkende bedrijven, on-
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geacht de benaming ;

en ten slotte, om het toeristische pro-
dukt voor iedereen duidelijk omlijn-
baar te stellen, de classificatie, op ba-
sis van de Benelux-norm, verplich-
tend maakt ;

maatregelen die, naar wij menen, ho-
tels en pensions kunnen aanzetten tot
modernisering en aanpassing op het
vlak van veiligheid en hygiëne, wat
een gunstiger competitiepositie op de
internationale markt mogelijk moet
kunnen maken.

Nochtans, mijnheer de Minister, zijn
sommige problemen ons minder dui-
delijk en vragen wij ons bovendien af
of dit decreet met enige kans op suc-
ces uitvoerbaar is.

De tekst van dit kaderdecreet is inder-
daad zeer algemeen gehouden, zoda-
nig dat alles in feite zal afhangen van
het beleid dat de Executieve, via uit-
voeringsbesluiten wil voeren. Boven-
dien werd ons enkel de essentie van
de uitvoeringsbesluiten - nog in
voorbereiding - meegedeeld. Wij
zouden dan ook over een en ander na-
dere toelichting willen verkrijgen...

1. De vestigingsvoorwaarden blijven
behoren tot de nationale bevoegdhe-
den. De strafbepalingen in artikelen 6
en 7 hebben geen betrekking op de in-
frastructuur maar zijn uiteraard per-
soonsgebonden. Kan de Minister ons
verzekeren dat aan de vestigingswet
niet wordt geraakt en in dat verband
geen moeilijkheden te vrezen zijn ?

2. Artikel 6 stelt de voorwaarden van
morele aard vast die kunnen worden
opgelegd aan degene die het dage-
lij kse beheer van het bedrijf voert. Zo
kan openbare schennis van de goede
zeden de weigering of onttrekking van
de vergunning tot gevolg hebben.

Meent de Minister niet dat lichte
straffen op zedelijk vlak zeer delicaat
zijn en te zware gevolgen kunnen heb-
ben voor betrokkene, zoals dat hier
wel degelijk het geval kan zijn ?

3. Het is inderdaad zo dat gemeenten,
zowel als beroepsorganisaties, aan-
dringen op duidelijke normering van
je richtlijnen wat betreft de brandbe-
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veiliging. Wordt in dat opzicht nauw
samengewerkt met het ministerie van
binnenlandse zaken ?

Op de burgemeester rust ter zake een
zware verantwoordelijkheid. Wat in-
dien de burgemeester de normen,
vastgelegd door de Executieve, in
sommige gevallen onvoldoende acht?
Ik denk hier onder andere aan dan-
cings, bars, luna-parken, enzovoort,
ondergebracht op het gelijkvloers van
logiesverstrekkende bedrijven.

In verband met de normen, onmiddel-
lijk van toepassing, noteren wij onder
andere installaties voor verwarming
en klimaatregeling. Wordt dat een
verplichting, ook voor de talrijke pen-
sions en hotels aan de kust die slechts
tijdens de zomermaanden bedrijvig
zijn ?

De normen die, na verloop van 3 jaar,
dienen nageleefd maken onder ande-
re ook gewag van de uitrusting van lif-
ten. Wat met de liften met hekken,
momenteel in trek bij degenen die
een retro-stijl aankleven ?

Kortom, mijnheer de Minister, wor-
den de normen niet te streng gesteld,
zodanig dat het hotelwezen verplicht
wordt te investeren in nieuwe tech-
nieken en materialen, daar waar het
bestaande, mits eventuele aanpas-
sing, nog ruimschoots kan voldoen ?

Wat indien een logiesverstrekkend
bedrijf financieel niet in staat blij kt de
normen na te leven die na verloop van
3 jaar, bijvoorbeeld, gerealiseerd die-
nen te zijn ?

4. Kan de Minister ons verzekeren dat
in het technisch comité een vertegen-
woordiger van het sociale toerisme zal
worden opgenomen ?
5. Het zou ons eveneens interesseren
te vernemen welke soorten van logies-
verstrekkende bedrijven nu wel of
niet onder toepassing van dit decreet
vallen. Hierover bestaan uiteenlopen-
de meningen. Meer preciesheid ware
gewenst, mijnheer de Minister. Is het
decreet bij voorbeeld van toepassing
op jeugdherbergcentrales, apartho-
tels, weekendverblijven of seizoen-
verhuring door particulieren van een
2 of 3-tal appartementjes aan de kust ?
6. Een premie kan worden verleend
voor verrichtingen van aankopen en
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het uitvoeren van inrichtings-  uitbrei-
dings- en brandbeveiligingswerken
die bestemd zijn om logiesverstrek-
kende bedrijven te bouwen en/of te
moderniseren. De premie wordt op-
getrokken van 30 tot 40 procent met
een maximum opgetrokken van 1,2
miljoen frank tot 2 miljoen frank, of
een premie van 2 miljoen frank voor
investeringen die 5 miljoen frank be-
lopen.

Dit is in elk geval gunstig om hotels en
pensions tot modernisering aan te
sporen. Zijn arbeidsprestaties ver-
richt door de eigenaar-exploitant of
de exploitant-huurder ook voor subsi-
die vatbaar ?

Wat de nieuwbouw betreft loont het
de moeite de kwestie even van dich-
terbij te bekijken.

Een recente Amerikaanse studie
heeft uitgewezen dat de meest effl-
ciënte uitbating een ,,80-kamerhotel”
is. Vandaag wordt de kostprijs ge-
raamd op basis van 1.200.000 frank
per kamer, gemeenschappelijke delen
inbegrepen, op 96 miljoen frank.
Daarop kan dan een premie van 2 mil-
joen frank worden toegekend of een
druppel in de zee. Rekening houdend
met de tegemoetkomingen, voorzien
bij de expansiewet van 25 mei 1959 -
rentebonifìcatis en vrijstelling van
onroerende voorheffing - zou de jaar-
lij kse rentelast grosso-modo tot 8 pro-
cent worden gereduceerd, of, in ons
geval, een jaarlijkse rentelast van om
en bij de 7 miljoen frank.

De hoge investeringen en de prak-
tisch onbetaalbare aflossingen en ren-
telasten maken rendabiliteit gewoon
onmogelijk.

Om de hotelnieuwbouw op gang te
brengen zijn dan ook drastische maat-
regelen nodig zoals onder meer het
gevoelig optrekken van de rentetoe-
slag en de maximumpremie, wat dan
tevens een stimulans zou kunnen in-
houden voor de bouwnijverheid in het
algemeen.

Dat waren dan, mijnheer de Minister,
onze zorgen in verband met het sta-
tuut van de logiesverstrekkende be-
drijven. (Applaus bij de SP)
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REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor deze voormiddag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
12.30 uur.
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